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Bővülő állomány 
a kecskeméti rendőrségen  
Timafalvi László városi kapitány beszámolt a Kecske-
méti Rendőrkapitányság 2023. évi tevékenységéről 
a június 27-ei közgyűlés első napirendi pontjaként. 
Beszámolójából kiderült többek között az is, hogy 
augusztustól húsz fővel nő az állományuk.

Bábszínházak 
találkája 
A Magyarországi Bábszínházak 
16. Találkozójának egyik legna-
gyobb érdeme Kiszely Ágnes, a 
Ciróka Bábszínház igazgatója 
szerint a valós párbeszéd.

Diplomasapkák 
a magasban 
Július 5-én tartották a Neumann 
János Egyetem Diplomaátadó 
Ünnepi Szenátusi Ülését a Cam-
puson. Dr. Fülöp Tamás rektor 
köszöntötte a végzősöket.

4. oldal 10. oldal 9. oldalKÖZGYŰLÉS KULTÚRA VÉGZŐSÖK

Június 26-án kezdődött és 29-ig tartott a nyár egyik legnagyobb főtéri fesztiválja, a Street Food 
Street Art és Borsétány a Hírös Agóra szervezésében. Ahogyan megszokhattuk, a minőségi 
street food ételek, a jó borok és a fi nom pálinkák mellett most is a zene és az utcai művészet 
került refl ektorfénybe. Charlie és Geszti is fellépett a monumentális rendezvényen.

Fergeteges siker volt Kecskemét 
legtrendibb fesztiválja

2–3. oldal

Semmelweis-napi 
kórházi elismerések
Elismeréseket, főorvosi és adjunktusi előléptetéseket, valamint 
osztályvezető főorvosi megbízásokat adott át június 4-én a 
Bács-Kiskun Vármegyei Oktatókórház vezetősége a Semmel-
weis-napi ünnepségén, a Neumann János Egyetem Campusán. 
A rendezvényen megemlékeztek az idén 10 éves Kecskeméti 
Gyógyintézeti Központról is.
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Fotók: Gyenes Kata

Június 24-én ünnepélyes keretek között adták át a Városháza dísztermében Kecskemét június 
9-én megválasztott önkormányzati képviselőinek mandátumleveleit. Képünk első sorában balról: 
Pászti András (Fidesz–KDNP), Engert Jakabné (Fidesz–KDNP), Lévai Jánosné (Fidesz–KDNP), 
Szemereyné Pataki Klaudia polgármester (Fidesz–KDNP), Laczkó-Zsámboki Angéla (Fidesz–
KDNP), Gyuris Dávid (Szövetség a Hírös Városért Egyesület, a továbbiakban: SZHVE), 
Hódi Zsuzsanna (Mi Hazánk) és Kordik Szabolcs (Magyar Kétfarkú Kutya Párt). Középső sor, balról: 
Sipos László (Fidesz–KDNP), Szamler László (Fidesz–KDNP) és dr. Fekete Gábor (Fidesz–KDNP). 
Hátsó sor, balról: Jánosi István (Fidesz–KDNP), Király József (SZHVE), Nemcsik Mátyás (Fidesz–
KDNP), dr. Papp Zoltán (Fidesz–KDNP) és Leviczky Cirill (Fidesz–KDNP).

ÁTVETTÉK MANDÁTUMAIKAT 
az új képviselő-testület tagjai
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127. évadát zárta a 
Kecskeméti Nemzeti Színház 
396 előadást tartottak ebben az idényben a Kecskemé-ti Nemzeti Színházban, ami négy és félszerese az elvárt 80 előadásnak. „Valóban embert próbáló, színészt pró-báló, de szerencsére nem közönségpróbáló évad volt” – fogalmazott Cseke Péter direktor.

Lírájának
legjavát adta 
Turai Laura verseskötetének bemutatójával zárult június 15-én az Ünnepi Könyvhét kecs-keméti rendezvénysorozata a Katona József Könyvtárban.

Pokorny Lia
önálló estje 
Álló ovációval hálálta meg a kecskeméti közönség június 11-én este, hogy Pokorny Lia megosztotta velük A majdnem tökéletes boldogság receptjét.

13. oldal 12. oldal 14. oldalSZÍNHÁZ VERSEK ELŐADÁS

A június 9-én zajlott önkormányzati választáson ismét magabiztos győzelmet aratott Szemereyné Pataki Klaudia polgármester. Az immár harmadik teljes ciklusát kezdő városvezető, 41,38 százalékkal nyert Király József előtt, aki 29,53 százalékot ért el. Kecskemét régi-új polgármestere az előző ciklusnál is nagyobb Fidesz–KDNP- többséggel lesz jelen az új közgyűlésben, de mint első nyilatkozataiból kiderült a jövőben is fontosnak tartja majd a széles körű együttműködést.

Magabiztosan győzött Szemereyné Pataki Klaudia
és a Fidesz-többség is maradt a közgyűlésben

2–4. oldal

Óriási buli kerekedett 
a 7. Tanévzáró Fesztiválon
Hetedik alkalommal került megrendezésre a Tanévzáró Fesz-tivál, melynek záróprogramjait a Vasútkertben tartották meg. A fi atalok kitombolhatták magukból a tanév fáradalmait, ezzel pedig hivatalosan megnyitották a nyári buliszezont.
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Fotó: Banczik Róbert

A labdarúgó-Európa-bajnokság az Európai Labdarúgó-szövetség (UEFA) négyévente megrendezésre kerülő legfontosabb eseménye. Kecskemét is Eb-lázban ég, a Hírös Agóra előtt kialakított meccsnéző HADóm alatt és a városban több szurkolói pontnál minden nap óriási szurkolótábor van.

5. oldal

Tombol az Eb-láz 
Kecskemét közterein is

OLVASSA AZ INTERNETEN MINDEN NAP!

Gyereknapot szerveztek a Rávágy téren Szarkási kicsik napja 

Épülnek, szépülnek bölcsődéink, óvodáink

Kecskeméti a kiválasztott tartalékos űrhajós VÁLASZTÁS, JÚNIUS 9.  Kecskemét biztonsága és fejlődése a tét 

40.000KÖVETKEZŐ MEGJELENÉS: JÚLIUS 11.

LAPUNK

40.000
PÉLDÁNYBAN JELENIK MEG! KÖVETKEZŐ MEGJELENÉS: SZEPTEMBER 12.

LAPUNK

40.000
PÉLDÁNYBAN JELENIK MEG!

5. oldal

Geszti Péterrel interjút is készítettünk, melynek kivonata a 3. oldalon, teljes változata pedig a Hírös.hu-n olvasható

Dr. Horváth Zsolt, a Bács-Kiskun Vármegyei 
Oktatókórház orvosigazgatója az egyik kitüntetettel

KÖVETKEZŐ MEGJELENÉS: OKTÓBER 10.

LAPUNK

40.000
PÉLDÁNYBAN JELENIK MEG!

Alkotni képes és boldog  
diákokat szeretne az ÉZI-ben 
Dr. Ittzés Tamás, a Kodály Iskola új igazgatója hatá-
rozott elképzelésekkel, ugyanakkor kollégáival szem-
beni bizalommal vágott bele az intézményvezetésbe. 
„Nem a pozíció motivál, hanem hogy olyan iskolát 
teremtsünk, ahova imádnak járni a gyerekek” – vallja.

Hírös Vacsora 
a szakképzésért 
Gaál József, a kereskedelmi 
és iparkamara helyi elnöke: 
A Hírös Vacsora jótékony 
célja a szakképzéshez, a munka-
erő-utánpótláshoz kapcsolódik.

Nemzetközi 
néptáncsiker
Az egész magyar néptánc sikerét 
jelenti Lukács László művészeti 
vezető szerint a Kecskemét Tánc-
együttes brazíliai világbajnoki 
harmadik helyezése.

9. oldal 5. oldal 7. oldalINTERJÚ IPARKAMARA VILÁGBAJNOKSÁG

Szeptember 2-án, hétfőn reggel nyolc órakor becsengettek, és elkezdődött az idei tanév a kecskeméti oktatási intézményekben is.  
A 2024/25-ös tanítási időszak sok változást hozott az iskolák életébe. A legjelentősebb ezek közül a tiltott tárgyak listája és az 
okoseszközök használatának korlátozása. Több kecskeméti iskola is új igazgatóval vág neki a tanévnek (Képünkön a Vásárhelyi Pál 
Általános Iskola elsős német nemzetiségi osztályának diákjai az első tanítási napon kapott „Zuckertütével”, édes meglepetéssel)

Becsengettek: megkezdődött  
a 2024/25-ös tanév

2–3. oldal

SVÁJCI NAPOKAT TARTANAK 
Kecskeméten és Helvécián
Minőség, partnerségi együttműködés, borkóstoló, sajtkészítés 
és szüreti mulatság jellemzi Svájc és Kecskemét hosszú időkre 
visszanyúló kapcsolatát. Testvérvárosi múlt is színesíti a két 
ország időtálló szövetségét, hiszen Helvécia huszonöt éves 
barátságot ápol a svájci Sirnach városával. Mindennek apropó-

ján és az évforduló ünnepléseképpen Svájci Napokat tartanak 
szeptember 6. és 14. között Kecskeméten és Helvécián.

Szemereyné Pataki Klaudia 
polgármester (balról) és Jean-François 
Paroz svájci nagykövet
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Szeptember 5-én ünnepélyes körülmények között földet ért Kecskeméten az új, brazil gyártású 
KC–390 katonai szállító-repülőgép. A hatalmas teherbírású, csúcstechnológiát képviselő gép a hazai 
haderőreform részeként érkezett. Szuperképességei közé tartozik a légi utántölthetőség, valamint 
az ejtőernyővel történő precíziós célba juttatás lehetősége. A magyar honvédséget soha nem 
látott képességekkel ruházza fel gyorsasága (800 km/órás sebesség) és hatékonysága. Alkalmas 
légi deszantfeladatokra, intenzív ellátásra szoruló betegek, sérültek szállítására. Legkiemelkedőbb 
tulajdonságai közé tartozik hatalmas teherbírása: hasznos terhelése akár 26 tonna is lehet.

Megérkezett Kecskemétre  
az új katonai szállító-repülőgép
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Születésnap

95. születésnapja alkalmából köszöntötték 
szeptember 9-én Mészáros László volt repülő-
tisztet. Az ünnepeltet otthonában kereste fel 
az önkormányzat ajándékaival Lévai Jánosné 
képviselő. A szépkorú egészséges, nagyon jó 
a látása, egy szem gyógyszert kell szednie. Azt 
mondja, jó géneket örökölt, és ki is használta 
az élet adta lehetőségeket. Legszívesebben re-
pülőkről szóló könyveket olvas.

Szatyor

A Kecskeméti Szatyor Bevásárlóközösség egy 
önkéntes szerveződés, melynek célja, hogy se-
gítséget nyújtson a helyi lakosságnak a környe-
zet- és egészségtudatos, valamint társadalmi-
lag felelős életvitelhez. Az egyesület életében 
szeptember 6-án új korszak kezdődött, hiszen 
a Kápolna utca 22. szám alatt ünnepélyes kere-
tek között megnyitották átadópontjukat, teret 
adva a helyi civil életnek is.

Vendégéjszakák 

A nyár első két hónapjában a Nemzeti Turisz-
tikai Adatszolgáltató Központ (NTAK) adatai 
szerint Kecskemét 30 ezer vendégéjszakát kö-
szönhetett nemzetközi forgalmának. A külföl-
di vendégéjszakák tekintetében a legnagyobb 
emelkedés Budapesten kívül Debrecenben 
tapasztalható. A vidéki szálláshelyek összesen 
142,8 milliárd forint árbevételt értek el, 12 szá-
zalékkal többet, mint tavaly ilyenkor.

Mesélő fényképalbum

Mesélő fényképalbum néven kreatív alkotói pá-
lyázatot hirdet a CédrusNet Kecskemét a Nők 
a Nemzet Jövőjéért Egyesület együttműködésé-
vel általános iskolások, középiskolások és fel-
nőttek részére. A régi korokat idéző fényképek 
szkennelt változatát és a hozzájuk fűződő csalá-
di történetek írásait „Mesélő fényképalbum” jel-
igére a meseloalbum@gmail.com e-mail- címre 
várják szeptember 30-ig.

Folytatás az 1. oldalról

Az idei tanév első hetét még a nyári 
hőségben kezdték meg a diákok. A 
hőségriasztás miatt több kecskeméti 
intézményben, így a Kadafalvi Általá-
nos Iskolában és a Kodály Iskolában 
is rövidített órákat tartottak. A szep-
tember 9-én kezdődő második tanítá-
si héten már beköszöntött az ősz, így 
visszaállt a rendes csengetési rend.

Az idei tanévtől életbe lépett ren-
delet szerint az iskolákban a mo-
bileszközök használata kifejezetten 
az oktatói tervezett és irányított 
tevékenységekre korlátozódhat. A 
tanítási időben a diákok csakis akkor 
használhatják eszközeiket, amikor 
az a tananyaghoz kapcsolódik és a 
tanár ezt kifejezetten kéri vagy enge-
délyezi. Az új szabályozás célja, hogy 
kiküszöbölje a mobileszközök általi 
figyelemelvonást, miközben meg-
tartja a digitális eszközök oktatási 
célú felhasználását.

– Az új szabályozás szerint a mo-
bileszközöket oktatási céllal, irányí-
tottan kell használni, ami több iskolá-
ban eddig is működött már. Sőt, több 
intézmény valamilyen úton-módon 
szabályozta is a házirendjében a mobi-
lok használatát. Az új szabály azoknak 
az iskoláknak jelent újdonságot, ahol 
még nem vezették be ezeket a korlá-
tozásokat. Én úgy gondolom, hogy az 
iskolák többségében ez megtörtént, 
most pedig jogszabályi háttérrel is tá-
mogatják az intézkedést – nyilatkozta 
a Kecskeméti Médiacentrumnak Igná-
cz Bence, a Kecskeméti Szakképzési 
Centrum főigazgatója.

A főigazgató bízik abban, hogy 
ezentúl valóban csak az iskolai mun-
ka támogatására használják majd 
a mobilokat a diákok, és a szüne-
tekben sem az üzenetekkel, hanem 
egymással foglalkoznak majd. A diá-
kok számára továbbra is lehetőséget 
biztosítanak az okoseszközök hasz-
nálatára, amikor az az oktatáshoz 
szükséges vagy azt kiegészíti. Példá-
ul digitális tananyagok elérésére, on-
line kutatásra vagy csoportmunkára 

használhatják eszközeiket a tanárok 
irányításával és tervezésével.

A hagyományokhoz híven szep-
temberben számos gyalogátkelőhe-
lyen találkozhatnak a közlekedők 
rendőrökkel Kecskemét-szerte. A ha-
tóság munkatársai az iskolakezdés 
miatt kialakult óriási forgalomban 
segítenek a diákoknak átkelni a zeb-
rán egész hónapban. A nyári szünet 
után rendkívül megnő a forgalom, 
emiatt az emberek feszültebbek, tü-
relmetlenebbek. Ilyenkor a baleseti 
kockázat is jóval nagyobb, melynek 
az iskolába, valamint az onnan ha-
zainduló gyermekek is ki vannak 

BECSENGETTEK: megkezdődött a 2024/25-ös tanévKisasszonynapi termény-
áldást tartottak a  
Szent István-szobornál
Kisasszonynapi terményáldó és adományosztó ünnepségre 
került sor szeptember 6-án a Szent István-szobornál. A Magyar 
Máltai Szeretetszolgálat Kecskeméti Csoportja, a Nemzeti 
Agrárgazdasági Kamara Bács-Kiskun Vármegyei Szervezete, a 
Keresztény Értelmiségiek Szövetsége és a „Magyarok Kenyere 
– 15 millió búzaszem” program szervezésében a gazdák által 
összeadott lisztből készült péksüteménnyel is megajándékoz-

ták a résztvevőket, megáldották a terményeket is.

A Nemzeti Agrárgazdasági Kamara 
Bács-Kiskun Vármegyei Szervezete 
rendezte meg múlt pénteken dél-
után Kecskeméten, a Szent István 
szobránál a „Magyarok Kenyere – 
15 millió búzaszem” program egyik 
megyei eseményét, amely idén is 

kiegészült a Máltai Szeretetszolgá-
lat Kecskeméti Csoportjának kisasz-
szonynapi terményáldó és adomá-
nyosztó ünnepségével.

A „Magyarok kenyere – 15 millió 
búzaszem” program projektveze-
tője a rendezvényen azt mondta, 
ma már 19 vármegye és 17 hatá-
ron túli szervezet dolgozik azon, 
hogy a betakarítást követően a 
gazdák adománya liszt formájában 
eljusson a helyi rászorulókhoz, és 
ma már évente közel száz hagyo-
mányőrző rendezvény is tartozik a 
programhoz.

– Az évek alatt mind-mind vilá-
gosabbá vált, hogy a hely, az szá-
munkra a régi Nagy Magyarorszá-
got jelenti. Talán nem is igazából 
helyhez, hanem az emberekhez 
kötött, és hordozza magával a 
kenyér az összetartozás büszke 
üzenetét, hogy egy kenyéren va-
gyunk, éljünk bárhol is a világon 
— hangsúlyozta Horváth Vivien 
projektvezető.

Gulyás János, a NAK Bács-Kiskun 
Vármegyei Szervezetének élelmi-
szeriparért felelős elnöke elmond-
ta, hogy a kecskeméti volt idén 
az első adományozó ünnepség 
Bács-Kiskun vármegyében.

A program 2010 óta, a megala-
kulás kezdetétől a nemzeti identi-
tásért, a magyar hagyomány meg-
őrzéséért és nem utolsó sorban a 
nemzeti összetartozásért küzd. A 
program kapcsán látható össze-
fogás példamutató és követendő. 

A nemes cél évről évre több gaz-
dát ösztönöz az összefogásra és 
adományozásra.

Dr. Mák Kornél, a Bács-Kiskun 
Vármegyei Közgyűlés alelnöke pe-
dig arról beszélt, hogy a közössé-
get, az anyaföldet, a búzát, a testi 
és a lelki étket a jó istennek köszön-
hetjük. – A hazánk, a mindennapi 
betevőnk, a hitünk, a közösségünk, 
a kultúránk, a nyelvünk, a családunk 
megadja nekünk a biztonságot. Azt 
hiszem, a Magyarok Kenyere prog-
ram mindezt egyszerre jelképezi 
– mondta dr. Mák Kornél kiemelve 
annak fontosságát, hogy minden 
ember biztonságra vágyik. 

Jelképesen két családnak ado-
mányt adtak át a szervezők az ün-
nepségen. A rendezvény folytatásá-
ban került sor az adománylevelek 
átadására, majd a terményáldásra. 
A szertartást és a hozzákapcsolódó 
imákat dr. Finta József római kato-
likus plébános, érseki helynök, Kuti 
József református elnök-lelkész, Haj-
duch-Szmola Patrik evangélikus ve-
zető lelkész, valamint Feczák László 
görögkatolikus parókus végezte el. 
Az esemény végén a Nagytemplom-
ban mutattak be szentmisét.

 Molnár H. Boglárka

TOVÁBBI KÉPEK

Fotó: Gyenes Kata

A hagyományokhoz híven szeptemberben 
számos gyalogátkelőhelyen találkozhatnak  

a közlekedők rendőrökkel
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Szóraka Feszt

Hagyományteremtő céllal, második alkalommal 
rendezték meg a Szóraka Fesztet, mely a játék-
ról és a Szórakaténusz Játékmúzeum és Műhely-
ről szólt, fesztivál és ünnep is volt egyben. Idén 
több mint ezren voltak kíváncsiak a programok-
ra. Gólyalábasok, bábelőadások, vándormuzsi-
kusok, robotika, ügyességi játékok várták a csa-
ládokat a több mint 40 éves Szórakaténuszba 
megújulása jeleként.

Civil Korzó

„A közösség érték, a közösség megtart.” Ezzel 
a mottóval rendezték meg pénteken délután 
a XVI. Civil Korzót a Szent István-szobornál. A 
Városi Civil Kerekasztal rendezvényének célja, 
hogy minél többen megismerjék a tagszerve-
zetek munkáját, amellyel városunk életét gaz-
dagítják. A mintegy 120 szervezetet összefogó 
Civil Kerekasztal nyolc szakmai szerveződése 
16 sátorban mutatkozott be. 

Fotókiállítás

Arany János, Jókai Mór, Deák Ferenc és Szend-
rey Júlia portréi is láthatók a 19. század egyik 
legnevesebb magyar fotográfusa, Simonyi Antal 
képeiből a napokban nyílt kecskeméti kiállí-
táson. Borda Márton Áron Simonyi-gyűjtemé-
nyének 200 darabján át bepillanthatunk a 19. 
század világába – ízlésébe, öltözködésébe, mi-
liőjébe. A kiállítás október 31-ig látható a Ma-
gyar Fotográfiai Múzeumban.

Eb-selejtező

A magyar U21-es válogatott szeptember 10-én 
a Széktói Stadionban Eb-selejtezőn fogadta a 
spanyolokat. A papírforma nem borult, de Szé-
lesi Zoltán csapata emelt fővel jöhetett le a pá-
lyáról. Az U21-es válogatott 11 év után lépett 
pályára Kecskeméten, amire 2113 néző volt 
kíváncsi. A magyar együttes három győzelem-
mel, egy döntetlennel és három vereséggel a B 
csoportban a negyedik helyen áll.

BECSENGETTEK: megkezdődött a 2024/25-ös tanév

téve, ezért országosan hosszú évek 
óta a szeptember kiemelt hónap a 
rendőrségnél.

Augusztustól új igazgatók kezdték 
meg munkájukat több kecskeméti ok-
tatási intézményben. Új vezetője van 
a Kodály Iskolának dr. Ittzés Tamás 
személyében (a vele készített inter-
júnk a 9. oldalon olvasható – a szerk.), 
és a Kecskeméti Református Gimná-
zium élén is új igazgató, Tóth Imre 
kezdte meg munkáját, aki eddig igaz-
gatóhelyettesként dolgozott az intéz-
ményben. Új tagintézmény-igazgató 
irányítja ettől a tanévtől a Kecskeméti 
EGYMI Autizmus Centrum Óvodája, 
Általános Iskolája, Készségfejlesztő 

Iskolája és Fejlesztő Nevelés-Okta-
tást Végző Iskolája nevű intézményt 
Kutasi-Gábor Vera személyében, de 
új igazgató, Árva-Tóth Zita irányítja 
szeptembertől a Kecskeméti Széche-
nyivárosi Arany János Általános Iskola 
Móra Ferenc Általános Iskoláját is.

A Kadafalvi Általános Iskolában 
nem sikerült igazgatót választani. 
A Kecskeméti Tankerületi Központ 
tájékoztatása szerint a tagintéz-
mény-igazgatói pályázati eljárás jog-
szerű, érvényes, de eredménytelen 
volt. A központi iskola, a Vásárhelyi 
Pál Általános Iskola igazgatója, Sza-
layné Mónus Ildikó ezután Magyar 
Ildikót jelölte ki a feladat ellátására.

A Ménteleki Általános Iskola fenn-
tartói jogát 2024. szeptember 1-jétől 
a katolikus egyházhoz tartozó Kol-
ping Oktatási és Szociális Intézmény-
fenntartó Szervezet látja el. A gyer-
mekközpontú iskola jelenlegi 166 
diákja immár a Kolping-szellemiség 
jegyében, egyházi intézményben ta-
nul tovább.

Az idei tanévtől hivatalosan is or-
ganikus nevelési intézményként mű-
ködik a Szent Imre Katolikus Óvoda 
és Általános Iskola. Bár eddig is az 
élet pedagógiájának szellemiségét 
követték, az erről szóló oklevelet 
és táblát szeptember 1-jén, vasár-
nap vehette át Papp Zsolt, az intéz-
mény igazgatója a Mária-kápolná-

nál rendezett tanévnyitó szentmise 
keretében.

„Zuckertütét”, édes meglepetést 
kaptak ajándékba az első tanítási 
nap reggelén a Vásárhelyi Pál Álta-
lános Iskola elsős nemzetiségi osz-
tályának diákjai. A gyerekeknek Neu-
endorfné Rózsa, a Német Települési 
Nemzetiségi Önkormányzat elnöke 
adta át az édességcsomagokat. A né-
met nyelv iránt érdeklődő kisdiákok 
megajándékozásának immár 20 éves 
hagyománya van Kecskeméten. A Vá-
sárhelyi Pál Általános Iskolában 29 
gyermekkel indult el az újabb nemze-
tiségi osztály a 2024/25-ös tanévben.

Segítették az iskolakezdést

A kecskeméti önkormányzat és 
együttműködő partnerei, vállalko-
zások, civil szervezetek, önkénte-
sek által 2020-ban útjára indított 
Varázstáska tanszergyűjtő akció ke-
retében idén összesen 277 gyermek 
kapott támogatást az iskolakezdés-
hez közel 6 millió forint értékben. A 
tanszercsomagok átadására az Ifjú-
sági Otthon tükörtermében került 
sor augusztus 28-án. – Nagy öröm-
mel tölt el bennünket, hogy az ötö-
dik éve futó Varázstáska program 
ilyen sikeres lett. Ennek az összefo-
gásnak köszönhetően, az egyesüle-
tek, partnerszervezetek és egyéb tá-
mogatók segítségével nagy értéket 
tudtunk a városban megteremteni 
– hangsúlyozta Engert Jakabné al-
polgármester az adományok átadá-
sakor. A Varázstáska akció eddigi 
öt éve alatt összesen 721 gyermek 
részesült támogatásban több mint 
12,1 millió forint értékben. Az ak-
cióban részt vett többek között a 
Trendalelke Vállalkozónői Közös-
ség, valamint a Kecskeméti Nyug-

díjas Szövetség is. A vállalkozónők 
roma gyermekek iskolakezdését 
könnyítették meg tanszerekkel, a 
nyugdíjasok pedig tornazsákokat 
varrtak a kicsiknek és önkénteseik 
is besegítettek a gyűjtőpontokon. 
A kecskeméti önkormányzat a szo-
ciális támogatásokról szóló ren-
delet alapján a Varázstáska akción 
túl további 300 gyermeket részesít 
12 ezer forintos beiskolázási tá-
mogatásban, melyet szeptember 
15-ig lehet még igényelni. A Városi 
Szociális Közalapítványon keresz-
tül további 144 gyermek kapott 
segítséget az iskolakezdéséhez, 
összesen 2,5 millió forint értékben. 
Kisasszony napján a Magyar Máltai 
Szeretetszolgálat kecskeméti cso-
portja kedveskedett a gyerekeknek 
finomságokkal: közel 300 alsós 
kisgyermek kapott frissen sütött 
süteményt és gyümölcsöt. A sze-
retetcsomagokat szeptember 6-án 
osztották ki a Szent Imre Katolikus 
Általános Iskolában és a Piarista 
Iskolában.

KECSKEMÉTI KRÓNIKA

Megtelt az aula a Mátyás iskolában

Engert Jakabné alpolgármester  
és dr. Papp Zoltán (képünk jobb oldalán)  önkormányzati  

képviselő is meglátogatta a ménteleki tanévnyitót

Papp Zsolt (jobb oldalon), a Szent Imre Katolikus Óvoda 
és Általános Iskola igazgatója átveszi az organikus 

nevelési intézmény minősítésről szóló oklevelet és táblát 

A Varázstáska tanszergyűjtő akció keretében idén összesen 
277 gyermek kapott támogatást az iskolakezdéshez
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Csaknem 800-an 
vettek részt az 
idei Hírös Va-

csorán, további 
139-en pedig, bár 
nem tudtak jelen 
lenni, támogatói 
jegy váltásával 

álltak a rendezvény mellé. Így 
összesen közel ezer fő támogat-
ta idén a Hírös Vacsorát, ezen 
keresztül pedig a kecskeméti 
szakképzésben részt vevő te-

hetséges, rászoruló diákokat. A 
Bács-Kiskun Vármegyei Keres-

kedelmi és Iparkamara immár 
16. alkalommal rendezte meg a 
jótékonysági eseményt a Hírös 
Hét Fesztivál keretében. 

Augusztus 22-én a Szent István-szo-
bornál rendezték meg az idei, sor-
rendben 16. Hírös Vacsorát a szokott 
módon két turnusban, a Bács-Kiskun 
Vármegyei Kereskedelmi és Iparkama-

ra szervezésében, a Hírös Hét Feszti-
vál keretében.

– A Hírös Hét a hagyomány és 
az értékek ünnepe 90 év óta, ezért 
egy olyan rendezvényt szerettünk 
volna társítani hozzá, ami kapcso-
lódik a Hírös Hét tematikájához és 
a kamara tevékenységéhez is. Így 
született az ötlet, hogy a Hírös Va-
csorának legyen egy jótékony célja, 
ami a szakképzéshez, a munkaerő- 
utánpótláshoz kapcsolódik – mond-
ta a Kecskeméti Médiacentrum-
nak Gaál József alpolgármester, a 
Bács-Kiskun Vármegyei Kereskedel-
mi és Iparkamara elnöke.

Az esemény jótékonysági célja 
immár hagyománnyá vált, hiszen 
a befolyt összegből a szakképzés-
ben tanuló, szociálisan hátrányos 
helyzetű, kiváló eredményeket elé-
rő diákokat támogatják. Ez az, ami 
ennyire népszerűvé teszi a rendez-
vényt, így ebben az évben is sokan 
közreműködtek abban, hogy sikeres 
legyen a jótékonysági est.

A közösségépítés és az utánpótlás-
nevelés fontos a vállalkozók, a közéle-
ti személyiségek számára. A vacsorán 
sok olyan kecskeméti polgár vesz 
részt évek óta, akik úgy gondolják, 
hogy a szakképzésben a tehetséges 
fiatalokat támogatni kell. 

– Nagyon fontosnak tartom, hogy 
segítsük a fiatalokat abban, hogy 
elindulhassanak az életben, ugyan-
akkor az utánpótlást is segítsük ez-
zel – mondta Gáspár Ferenc, a NAK 
Bács-Kiskun Vármegyei Szervezetének 
elnöke.

A rendezvény elkötelezett támoga-
tói között van hosszú évek óta Csatos 
Erika, az Álomjövő Tanácsadó Iroda 
alapító-tulajdonosa is. 

– Mélyen hiszünk abban, hogy min-
denki megérdemli és el is érheti az 
álomjövőjét, de vannak olyanok, akik-
nek segíteni kell hozzá. Továbbá hi-
szem azt, hogy akinek lehetősége van, 
annak kötelessége visszaadni a közös-
ségének. És mi lehet annál jobb, hogy 
jó társaságban vagyunk, finomakat 
eszünk, és ezzel ráadásul olyan fiatalo-
kat támogatunk, akik bár nehéz anyagi 
helyzetben vannak, de mégis kiválóan 
tanulnak – nyilatkozta Csatos Erika. 

Az idei jótékonysági esten közel 
800-an vacsoráztak együtt, valamint 
139-en vásároltak támogatói jegyet. 
Összesen tehát mintegy ezren gondol-
ták úgy, hogy a nemes ügy érdemes a 
támogatásra. 16 év alatt 160 tanulót 
6,5 millió forint értékben segítette a 
kamarai kezdeményezés.

Közel ezren támogatták  
AZ IDEI HÍRÖS VACSORÁT

Minőség, partnerségi együtt-
működés, borkóstoló, sajtkészí-
tés és szüreti mulatság jellemzi 
Svájc és Kecskemét hosszú 
időkre visszanyúló kapcsolatát. 
Testvérvárosi múlt is színesíti a 
két ország időtálló szövetségét, 
hiszen Helvécia huszonöt éves 
barátságot ápol a svájci Sirnach 
városával. 

Mindennek apropóján és az évforduló 
ünnepléseképpen Svájci Napokat tarta-
nak szeptember 6. és 14. között Kecs-
keméten és Helvécián. Az eseményről 
tartott sajtótájékoztatót szeptember 
2-án a Városházán Szemereyné Pataki 
Klaudia polgármester Jean-François 
Paroz svájci nagykövet, Balogh Károly 
helvéciai polgármester és Gaál József 
alpolgármester jelenlétében.

Szeptember 6-a és 9-e között Svájc 
vendégeskedett a Helvéciai Szüreti 
Napokon. Helvécia és a svájci Sirnach 
huszonöt éve ápol testvérvárosi kap-
csolatot, melynek keretein belül szá-
mos helvéciai diák élvezhette a svájci 
vendégszeretetet, míg a svájci diákok 
a magyarországi nevezetességekkel 
ismerkedhettek.

Kecskemét is szoros szálakkal kötő-
dik Svájchoz, hiszen városunk gazda-
sági életét markánsan meghatározza, 

hogy a kezdetektől számos svájci vál-
lalat jelenlétével több ezer munkahe-
lyet teremtett.

Jean-François Paroz svájci nagykö-
vet a sajtótájékoztatón hangsúlyozta, 
hogy a Svájci Napok kiváló lehetősé-
get teremtenek arra, hogy bemutas-
sák Svájc mint kereskedelmi partner 
és az EU kapcsolatát. Először két 
éve, Debrecenben szerepeltek, majd 
Veszprém és Pécs után Kecskeméten 
folytatódik a sorozat.

A nagykövet kitért a Kecskeméttel 
közös gazdasági partnerségre, ke-
reskedelmi együttműködésre, mely 
a svájci cégekkel karöltve a jóléten, 

az innováción alapul. Ennek fontos 
állomása a programsorozat, melynek 
egyik célja megismertetni „az utca 
emberével”, a magyar nagyközönség-
gel is Svájcot.

Balogh Károly, Helvécia polgármes-
tere megidézte Weber Ede, a (mára 
már) nagyközség 1892-es alapítójának 
alakját, aki svájci–magyar tanítóként, 
szőlészként maga hozta el a Balaton tá-
jékáról a szőlőtöveket. A nemes tett sok 
évtizeddel később is évről évre újabb 
gyümölcsöt terem. A testvérvárosi kap-
csolat megünnepléseképpen a 30. Szü-
reti Napok alkalmával a svájci delegáció 
felvonulása, motoros show, svájci sajtok 

készítése, és számos egyéb programot 
már megtartottak. A részleteket a Hel-
vécia Önkormányzat Facebook-oldalán 
találhatják az érdeklődők.

A kecskeméti Svájci Napok kínála-
tában szeptember 9-én, a Neumann 
Egyetem tanévnyitóján részt vett 
maga a nagykövet, Jean-François 
Paroz, aki „Svájc titkairól” tartott előa-
dást, majd 11-én svájci–magyar üzleti 
fórumot rendeztek gazdasági témák-
ról, a területen fellépő innovációkról.

A filmkultúra iránt érdeklődők 
sem unatkozhatnak, hiszen a ren-
dezvénysorozaton az Otthon Mozival 
együttműködésben két svájci filmet 
vetítenek.

Az esemény kiemelt programja 
szeptember 14-én a Svájci Piknik, 
melynek keretein belül a Phoenix Me-
cano parkolója területén (Szent István 
krt. 24) a svájci cégek és a követség 
látványos, izgalmas és finom külön-
legességekkel sorakoznak majd fel. 
Lesz raclette-sajt, sült kolbász, gye-
rekprogram, kvíz és alpesi kürtösök.    

A rendezvény egyik legszínesebb-
nek, leglátványosabbnak ígérkező 
eseménye pedig az alpesi kürtös fel-
vonulás, melyen három alpesi kürtös 
és egy zászlóforgató vesz részt. A kü-
lönleges hangszert kecskeméti isko-
lákban is bemutatták, valamint fellép-
tek az egyetem épületében is (lásd 1. 
oldalon kezdődő írásunkat – a szerk.).

Szemereyné Pataki Klaudia polgár-
mester kiemelte, hogy a két ország 
mentalitása kéz a kézben jár, hiszen a 
különleges minőséget képviselik. Eb-
ben az együttműködésben kitüntetett 
szerep jut Kecskemétnek, ahogyan ez 
a néhány nap is, széleskörű, színes 
programtervével tanúsítja a svájci 
precizitást.

A polgármester hangsúlyozta, hogy 
a svájci–magyar partnerség magában 
foglalja az együttműködést, a stabili-
tást, ami tovább erősíti a két ország 
hosszú távú kapcsolatát.

 Turai Laura

SVÁJCI NAPOKAT RENDEZNEK 
Kecskeméten és Helvécián

A Hírös Vacsora 
támogatói:
SZPONZOR: Mercedes-Benz 
Manufacturing Hungary Kft., OTP 
Bank Nyrt.

TÁMOGATÓK: Kecskemét Me-
gyei Jogú Város Önkormányzata, 
Apszis Rent Kft., BÁCSVÍZ Zrt., 
Bakos és Társai Bt., Classic Kft., 
DAMAX Kft., dr. Salacz László, 
Fejedelmi Pékség Kft., Félegyházi 
Pékség Kft., Font Pincészet Kft., 
FOXER Kft., Frittmann Testvérek 
Kft., Füredi Felnőttképző Kft., Hí-
rös Sport Nonprofit Kft., Kalfém 
Kft., KasosVill Kft., Kecskeméti 
Foglalkoztatási Nonprofit Kft., 
Kecskeméti Szakképzési Cent-
rum, KIK-FOR Kft., Koch Borászat 
Kft., VERBAU Kft.

Fotók: Banczik Róbert

Gaál József alpolgármester, a Bács-Kiskun 
Vármegyei Kereskedelmi és Iparkamara elnöke

Szemereyné Pataki Klaudia polgármester Jean-François Paroz svájci 
nagykövettel a Városházán – a háttérben Gaál József alpolgármester 

és Balogh Károly, Helvécia polgármestere
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Új összművészeti fesztivál indul 
Kecskeméten. A Művészetek 
Főutcája elnevezésű program-

sorozat – amelynek ötletgazdá-

ja Cseke Péter – szeptember 14-
én és 15 én debütál, rendkívül 
gazdag kínálatában a Magyar 
Művészeti Akadémia minden 
tagozata képviselteti magát. A 
rendezvény idejére lezárják a 
Rákóczi út városból kivezető ol-
dalát. A részletes programokat 
szeptember 4-én mutatták be a 
Lechner Kávéházban.

Két napra a Művészetek Főutcájává 
válik Kecskemét történelmi főutcája, 
a Rákóczi út – jelentette be a sajtótá-
jékoztatón Cseke Péter, a Kecskeméti 
Katona József Nemzeti Színház igazga-
tója, aki a Magyar Művészeti Akadémia 
(MMA) rendes tagjaként egyben az 
akadémia kecskeméti regionális mun-
kacsoportjának elnöke is. A direktor 
ismertette az újságíróknak az MMA 
célkitűzéseit, bemutatta munkáját. El-
mondta, hogy a kecskeméti regionális 
munkacsoportnak 30 akadémista és 

19 külső tagja van. Művészeti progra-
mokat támogatnak, és részt vesznek a 
város és környékének kulturális életé-
ben. Ezzel a fesztivállal azonban túllép-
nek a megszokott kereteken.

– A cél ugyanis nem kisebb, mint 
hogy egy kötetlen, jó hangulatú utcai 

fesztivál keretében bemutassuk az 
MMA mind a kilenc tagozatának mű-
vészeti sokszínűségét és azt, hogy a 
kecskeméti régió művészei és fiatal 
tehetségei milyen sokféleképpen is 
kapcsolódnak ehhez — mondta Cse-
ke Péter.

Ennek jegyében szeptember 14–15-
én több mint 60 programmal várják a 
közönséget. A fesztiválon a legkülön-
bözőbb formákban jelenik majd meg 
az építőművészet, a film- és fotómű-
vészet, az ipar- és tervezőművészet, 
az irodalom, a képzőművészet, a 

népművészet, a színházművészet, a 
zeneművészet és a művészetelmélet. 
A rendezvény az MMA, a Kecskeméti 
Nemzeti Színház, az Aranyhomok Kis-
térségfejlesztési Egyesület és Kecske-
mét önkormányzata összefogásában 
valósul meg.

Cseke Péter ötletét örömmel ka-
rolta fel a városvezetés, hiszen elkép-
zelése találkozott az önkormányzat 
célkitűzéseivel – árulta el Szemereyné 
Pataki Klaudia polgármester a sajtó-
tájékoztatón. Az elmúlt 15 év város-
fejlesztésének első ütemeként újul-
hatott meg a Rákóczi út. Akkor még 
idegenkedve fogadták a kecskemétiek 
a város tervét az utca egyik felének 
lezárásáról. Olyan nagy társadalmi 
ellenállásba ütközött, hogy elálltak 
ettől. Most azonban az élet kiharcolta 
magának.

– Ez a 15 éves álom mára beért. 
Cseke Péter ezzel az ötletével még 
magasabb szintre emeli a régi elkép-
zelést. Az új fesztivállal pedig vissza-
adhatjuk a Rákóczi út régi pompáját, 
új élettel tölthetjük meg a belváros-
nak ezt a részét, inspirációt nyújtva az 
ott működő vállalkozásoknak, intéz-
ményeknek, kulturális műhelyeknek 
— fogalmazott a polgármester.

Mint elmondta, a Művészetek Főut-
cájának a kecskemétiek, a helyi művé-
szek adnak tartalmat, a későbbiekben 
pedig akár egy nemzetközi fesztivállá 
is kinőheti magát a rendezvény.

Így lesz – ígérte Cseke Péter, majd 
ismertette az összművészeti fesztivál 
részletes programját és helyszíneit. 
Azt is elmondta, hogy a fesztivál min-
den eseménye ingyenes.

A Művészetek Főutcájának részle-
tes programja a Hírös.hu-ról érhető el. 

 Pásztor Andrea

A Művészetek Főutcájává válik a Rákóczi út

A Nívókerítés Korlátolt Felelősségű Társaság GINOP_PLUSZ-1.1.2-21-2022-00048 azonosító 
számú, „Korszerű kerítéselem gyártó és értékesítő központok létrehozása Miskolcon és Kecs-
keméten” című projekt a Széchenyi Terv Plusz program keretében 406,500 millió forint felté-
telesen vissza nem térítendő európai uniós támogatással, valamint 330,786 millió forint hazai 
költségvetési támogatással valósul meg. A projekt kezdete 2022. április 01., befejezésének 
tervezett ideje 2024. szeptember 22.

Száz új munkahely teremtését eredményezi a Nívó-
kerítés Kft. új üzemközpontja, amely néhány héten 
belül elkészül Kecskeméten a Ceglédi út szomszéd-
ságában (Kecskemét, külterület 0367/21. hrsz.). Az 
új, 2000 négyzetméteres gyáregység 1500 négyzet-
méter gyártói és raktározási területet, valamint 500 
négyzetméter értékesítési és irodahelyiséget jelent. 
Ezenkívül a projekt keretében beszerzésre kerül egy 
különleges elumatec megmunkáló központ. 

A Nívókerítés Kft. nagytarcsai gyáregységében 
napjainkban 130 fővel dolgoznak, a Pest környéki 
sikerekre alapozva, a Magyar Multi Program se-
gítségével terjeszkedik a cég egy miskolci és egy 
kecskeméti telephely létrehozásával. 

A cég száz százalékban magyar tulajdonú. Kiss 
Richárd ügyvezető édesapja még a rendszerváltás 
idején kezdett el biztonsági ajtókat 
gyártani. A cégvezetést később a 
marketingdiplomával rendelkező 
fia vette át, aki árnyékolástechni-
kával bővítette a cég portfólióját.

Az árnyékolástechnikai ter-
mékek bár házhoz rendelhetőek, 

a cég képviselői fontosnak tartják, hogy aki sze-
retné, lokálisan is megtekinthesse a termékeket, 
ezért a kecskeméti gyárépületbe egy kiállítótermet 
is terveztek. A 2000 nm-es gyáregységben raktár 
és értékesítői pont is kialakításra kerül irodákkal, 
fejlesztői terekkel, valamint sorozatgyártásra alkal-
mas gépsor foglal helyet. 

Az új gépsor az alumíniumot olyan mennyiség-
ben és minőségben tudja darabolni, s a megfelelő 
pontokon mintákkal vagy csavarfogadóval, sarokcso-
mópontokkal ellátni, ami által biztosított a könnyű 
szerelhetőség. Ez a gép úgy tudja legyártani az alu-
mínium-pergolákat és árnyékolókat darabokban, hogy 
azt otthon bárki akár magának is összeszerelheti. A 
Nívókerítés Kft. által gyártott termékek olyan magas 
színvonalon készülnek, hogy exportra is alkalmasak.

Mintegy 100 munkahelyet teremt  
a Nívókerítés Kft. új üzemközpontja

Cseke Péter, a Kecskeméti Katona József Nemzeti Színház 
igazgatója és Szemereyné Pataki Klaudia polgármester
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Augusztus 21-én az évadnyitó 
társulati üléssel hivatalosan is 
útjára indult a 2024/25-ös évad 
a Kecskeméti Katona József 
Nemzeti Színházban.

A társulatot és a sajtó megjelent kép-
viselőit Cseke Péter Kossuth-díjas 
igazgató köszöntötte, aki boldog és 
sikeres új évadot, valamint dolgos 
színháznyitást kívánt minden szerep-
lőnek, alkotónak, vendégművésznek 
és a színház mind a 176 dolgozójának. 
A 128. évad mottója: „Csodák világa, 
menedék...” – a teátrum bízik ben-
ne, hogy 13 új bemutatót tartalmazó 
repertoárjával valóban a mindennapi 
mókuskerékből kiszakító menedék, 
valamint a felejthetetlen élményeket 
és lelki töltődést garantáló csodavilág 
lesz szeptembertől júniusig, felnőttek 
és gyermekek számára egyaránt.

Újabb díjesőnek  
örülhetett a színház

Augusztus 20-ai nemzeti ünnepünk 
alkalmából a társulat két tagja is el-
ismerésben részesült a Pesti Vigadó-
ban: magas színvonalú szakmai mun-
kájáért Magyar Ezüst Érdemkereszt 
polgári tagozat kitüntetést vehetett 
át Jankovics Anna színművész, továb-
bá kiemelkedő tevékenysége elisme-
réseként Magyar Bronz Érdemkereszt 
polgári tagozat kitüntetéssel díjazták 
dr. Husek Dánielnét, a színház szerve-
zési irodájának vezetőjét.

Cseke Péter nem csak nekik gra-
tulálhatott: júniusban a kecskeméti 
közgyűlés Körtvélyessy Zsolt színmű-
vésznek Katona József-díjat adomá-
nyozott, majd Mike-Nagy Kitti énekka-
ri művész ért el első helyezést musical 
kategóriában egy nemzetközi ének-
versenyen, a Szarvasi Vízi Színház XIV. 
Díjátadó Gáláján pedig Csombor Te-
réz vehette át a Magyar Teátrum Nyári 
Fesztivál legjobb mellékszereplő díját 
a Ne most, drágám! című bohózatban 
nyújtott alakításáért.

A direktor a színház új örökös tag-
jait, Csombor Teréz színművészt és 
Gréczi Istvánt, a férfi szabótár vezető-
jét is köszöntötte.

Gyimesfelsőloktól  
Szarvasig sikereket 
arattak a nyári  
vendégszereplések

Az évadzáró társulati ülés óta eltelt 
két hónapban sem volt tétlen a társu-
lat: „Hatalmas sikerekkel teljesítettük a 
nyári előadásainkat, amelyekre felkérést 
kaptunk. Bár a Tokaji Katlanban ülők 
csak az első részt láthatták a viszontag-
ságos időjárás miatt, de a gyimesfelső-
loki koncert, valamint a nagyváradi és 
az újszegedi Az Ég tartja a Földet előa-
dásaink óriási sikert arattak. A szegedi 
volt épp az 50. előadásunk a musicalből. 
Békéscsabán, Szarvason és a budapes-
ti Városmajori Színpadon pedig a Ne 
most, drágám! című bohózatunk végén 
tapsolt önfeledten a közönség, és még 
a Vidor Fesztiválon való megmérettetés 
előttünk áll: augusztus 26-án utazik a 
társulat Nyíregyházára, és ott ünnepel-
hetjük az 50. Ne most, drágám! előadást 
(fentiek augusztus 21-én hangzottak el 
– a szerk.). Köszönöm minden technikai, 
műszaki dolgozónak, alkotónak, művész-
nek, szervezőnek, hogy vittétek jó hírét a 
városnak és a nemzeti színházunknak” – 
összegezte Cseke Péter.

Továbbra is műsoron marad Lévay 
Viktória első rendezése, a Naptár-
lányok című színmű, a Szente Vajk 
rendezésében látható Három nővér 

című színmű, valamint a Tóth Kata és 
Kovács Lehel által megálmodott Fel-
hangolva című mesés zenés evés. To-
vábbá visszatér a 2021 novemberében 
bemutatott és közönségkedvenccé 
vált Terror című tárgyalótermi dráma.

„Az új évadban neves vendégművésze-
ket köszönthetünk ismét, többségében 
olyanokat, akik már nem első alkalom-
mal játszanak színházunkban: Auksz 
Éva, Laczák Boglárka, Nagy Sándor, 
Adorjáni Bálint, Bognár Szabolcs, Tötös 

Roland, Kristóf István, Serbán Attila, Ju-
hász Levente. Először dolgozik azonban 
Kecskeméten Stéphanie Schlesser, Antó-
ci Dorottya, Csereklyei Andrea, Ember 
Márk, Veréb Tamás és Kovács Krisztián” 
– jelentette be Szente Vajk főrendező.

Új állandó tagokkal is bővült a tár-
sulat: a balett-tagozatban köszöntheti 
a közönség Rozsovits Johannát, Szat-
mári Márkot és Divinec Márkot, az 
énekkarban pedig Simon Katát, Balázs 
Zsófiát, Turjányi Mátyást és Kovács 
Balázst.

Az évadnyitó társulati ülésen beszé-
det mondott Cseke Péter és Szente 
Vajk mellett Kovács Lehel, a teátrum 
új művészeti vezetője, Barta Dóra, a 
balett-tagozat művészeti vezetője, 
Károly Kati zenei vezető, valamint 
Sipos Imre színművész-rendező, a 
prózai tagozat vezetője. Ugyancsak 
fontos momentuma volt az évadnyi-
tónak Petőfi Sándor: Levél egy színész 
barátomhoz című verse, amelyet 17 
éve rendületlenül szaval el az esemé-
nyen Kiss Jenő színművész, a színház 
örökös tagja.

A Kecskeméti Katona József Nem-
zeti Színház első bemutatójára nem 
is kell már sokat várnia a színházsze-
rető, hűséges kecskeméti közönség-
nek: a Ma este megbukunk című bo-
hózatot – Cseke Péter rendezésében 
– szeptember 20-tól játsszák a Nagy-
színházban, de a teátrum játszóhe-
lyein már addig is igazán különleges 
programokat találhatnak a színház-
barátok. Szeptember 14–15-én pedig 
érkezik a MŰVÉSZETEK FŐUTCÁJA, a 
Magyar Művészeti Akadémia Kecske-
méti Régiója és a Kecskeméti Nemzeti 
Színház közös összművészeti ren-
dezvénye, amelynek a Rákóczi út ad 
otthont.

Forrás:  

Kecskeméti Nemzeti Színház

MEGNYITOTTA 128. ÉVADÁT  
a Kecskeméti Katona József Nemzeti Színház

TOVÁBBI KÉPEK

13 új bemutatóval készül a színház
A 2024/25-ös évad premierjeinek szereposztásait Szente Vajk 
főrendező ismertette az évadnyitón.

A 2024/25-ÖS ÉVAD REPERTOÁRJA:
Henry Lewis – Jonathan Sayer – Henry Shields:  

MA ESTE MEGBUKUNK bohózat
Nagyszínház | 2024. szeptember 20.

Rendező: CSEKE PÉTER

Szép Ernő: LILA ÁKÁC szerelmes história
Kelemen László Kamaraszínház | 2024. szeptember 27.

Rendező: KOVÁCS LEHEL

Tóth Kata – Varga-Huszti Máté: SZENTKIRÁLYFI  
zenés mesejáték – ősbemutató
Nagyszínház | 2024. október 1.

Rendező: CSEKE PÉTER

Jacobi Viktor – Bródy Miksa – Martos Ferenc:  
LEÁNYVÁSÁR operett

Nagyszínház | 2024. november 8.
Rendező: JURONICS TAMÁS

Claude Magnier: OSCAR vígjáték
Kelemen László Kamaraszínház | 2024. november 15.

Rendező: BESENCZI ÁRPÁD

Albert R. Gurney: SYLVIA vígjáték
Ruszt József Stúdiószínház | 2024. november 22.

Rendező: ESZENYI ENIKŐ

Muszty Bea – Dobay András:  
A KÉK CSODATORTA zenés mesejáték

Nagyszínház | 2025. január 8.
Rendező: JANKOVICS ANNA

Iván Sára – Perczel Enikő: ELŐJÁTÉK LEAR KIRÁLYHOZ 
vígopera Molnár Ferenc drámája nyomán

Kelemen László Kamaraszínház | 2025. január 17.
Rendező: KOVÁCS LEHEL

Barta Dóra – Shakespeare: A MAKRANCOS HÖLGY 
táncszínházi előadás

Kelemen László Kamaraszínház | 2025. január 17.
Rendező-koreográfus: BARTA DÓRA

Agatha Christie: AZ ACKROYD-GYILKOSSÁG  
krimi – magyarországi bemutató
Nagyszínház | 2025. január 31.

Rendező: LÓTH BALÁZS

Juhász Levente – Szente Vajk – Galambos Attila:  
A TRÓN musical – ősbemutató

Nagyszínház | 2025. március 14.
Rendező: SZENTE VAJK

Háy János: A KUTYATARTÓ LÁNY tragikomédia – ősbemutató
Ruszt József Stúdiószínház | 2025. március 21.

Rendező: SIPOS IMRE

Christopher Hampton: VESZEDELMES VISZONYOK színmű
Kelemen László Kamaraszínház | 2025. március 28.

Rendező: TÁRNOKI MÁRK

Fotók: Banczik Róbert

Cseke Péter színidirektor és Szente Vajk főrendező
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Megtartotta évadnyitó társu-

lati ülését a kecskeméti Ciróka 
Bábszínház. Az eseményen az 
idei szezonra hét új bemutatót 
jelentettek be, köszöntöttek két 
új társulati tagot, és a jelen-

lévők megtudhatták a jó hírt: 
Kecskemét Kultúrájáért Díjat 
kap a bábszínház.

Kiszely Ágnes igazgató, mielőtt ismer-
tette volna a részletes évadtervet, két 
jó hírt is megosztott a társulattal. Az 
előző évadban bemutatott Tiszavirág 
című előadás jelölést kapott a Színhá-
zi Kritikusok Céhe legjobb gyerek- és 
ifjúsági előadásának díjára. S bár a 
kategória nyertese nem a Ciróka lett, 
a rangos jelölés fontos visszajelzés 
a társulat számára. Ugyancsak meg-
tisztelő az az elismerés, amelyben 
Kecskemét közgyűlése részesítette a 
bábszínházat: 2024-ben Kecskemét 
Kultúrájáért Díjat adományoz a Ciró-
ka társulatának kiemelkedő kulturális 
tevékenységéért, amellyel a város mű-
vészeti értékeit gazdagítja.

Az új évadban két új taggal bővül 
a Ciróka csapata. Dupák Fanni az Új-
vidéki Művészeti Akadémia Dráma 
Karán szerzett magyar nyelvű színész 
diplomát, Kedves Csaba pedig két 
évvel ezelőtt végzett a Színház- és 
Filmművészeti Egyetem bábszínész 
szakán. Már ősszel megismerheti 
mindkettőjüket a kecskeméti közön-
ség az első óvodásoknak szóló új be-
mutató előadásban.

Kiszely Ágnes elmondta: a 
2024/25-ös évadban hét bemutatót 
tart a társulat, öt új produkció és 
két felújítás szerepel a bábszínház 
programjában.

Az előszobaszekrény boszorkánya 

próbái már el is kezdődtek. Az isko-
lások számára készülő mesét októ-
ber elején mutatják be Veres András 
rendezésében.

Szintén októberben indul az ovi-
soknak szóló Almafácska előadás fel-
újított változata, új szereposztással.

Az előző évad végén, szakmai kö-
zönség előtt már bemutatásra került 
a Szikszai Rémusz rendezésében 
színpadra állított Tóték. Az előadást 
nyáron az Ördögkatlan Fesztiválon is 
játszotta a társulat, október közepé-
től pedig a kecskeméti közönség is 
láthatja majd.

Novemberben Cseri Hanna izgal-
mas kortárs meséjét, a Vörösfejű ma-

nikonyikot állítja színpadra Jankovics 
Péter rendező.

Decemberben új történettel várja 
a látogatókat a Mikuláskuckó, amely 
évek óta az adventi időszak egyik leg-
népszerűbb városi programja.

Februárban visszatér a társulathoz 
a nagysikerű Tiszavirág előadás ren-
dezője, Varsányi Péter, aki ezúttal 
a lámpalázról készít nem minden-
napi produkciót Atanáz, a lámpaláz 
címmel.

Márciusban az egri Harlekin Báb-
színházzal közösen hozza létre a tár-
sulat A boldogságárus meséje című 
előadást, amellyel a kórház gyermek-
osztályát is rendszeresen látogatják 
majd.

Az évad utolsó bemutatója a 2016-
ban Üveghegy díjat nyert Lúdas Matyi 
lesz, új szereposztással, iskolás kö-
zönség részére.

A felnőtteknek szóló előadások kö-
zül a Tóték mellett a Barguzin – lehullt 
csillag fénye is repertoáron marad, 
emellett pedig meghívott vendégelőa-
dások színesítik majd a kínálatot.

Az új évadban új játék várja a hétvé-
gi előadásokra ellátogató családokat. 
A Vasárnapi Mesébelépő játék októ-
ber 13-án meseútlevelek átvételével 
veszi kezdetét. A nézőket a színház 
legújabb előadása, Az előszobaszek-
rény boszorkánya várja.

A mozgalmas évad első nagy kihívá-
sa a cirókás színészek számára a szep-
tember 3-án kezdődő Bábos Drámaíró 
Verseny lesz, amelyet idén hetedik al-
kalommal szervez meg a Békéscsabai 
Napsugár Bábszínház. Az írók, rende-
zők, színészek és zenészek együtt al-
kotnak, versenyt futva az idővel, hogy 
a kisorsolt témából a negyedik nap 
végére színpadra állítsanak három új 
produkciót.

Hét bemutatóval jelentkezik az új évad a Cirókában

Augusztus 16-án érkezett haza 
a Kecskemét Táncegyüttes 
Brazíliából, ahol harmadik 
helyezést értek el a 20., jubi-
leumi Nova Prata Nemzetközi 
Néptánc Világbajnokságon. 
Lukács László művészeti vezető 
szerint eredményük az egész 
magyar néptánc sikerét jelenti. 
A csaknem 30 fős csapatot 
nagy meglepetés érte, amikor 
a Hírös Agóra elé begördülve 
magyar zászlókkal, ölelésekkel 
és a Kecskemét is kiállítja... 
eléneklésével fogadták őket 
barátok, rokonok és persze a 
Kecskemét Táncegyüttes népes 
közössége.

A Kecskemét Táncegyüttes tavaly egy 
Albániában megrendezett FIDAF-fesz-
tivál (Federation of International 
Dance Festivals) megnyerésével vívta 
ki magának a lehetőséget a brazíliai 
világbajnokságon való részvételre. Ez 
sem jelentett azonban még egyenes 
utat Dél-Amerikába, hiszen a világ 50 
országából kvalifikálta így magát egy-
egy táncegyüttes. A világbajnokság 
szervezői ebből az 50 együttesből 
választották ki azt a nyolcat, ame-
lyek kiutazhattak a vb-re az adott 
ország FIDAF-képviselőinek ajánlásá-
val. Magyarországon ezen szervezet 
képviselője Vincze Andrea, a Folklór-
fesztiválok Magyarországi Szövetsé-
gének elnöke, akinek ajánlásával vált 
véglegessé az együttes versenyre való 
kiutazása. Így a részvétel már önma-
gában is hatalmas megtiszteltetés 
volt – magyarázta Lukács László, a 
Kecskemét Táncegyüttes művészeti 
vezetője.

Csaknem 30 fős csapattal vágtak 
neki az útnak, melyen komoly kelle-
metlenségek adódtak – járattörlés, a 
csoport szétválása, különböző repülő-
terekről való kijutás –, de a csapat pél-
dás türelemmel és fegyelemmel visel-
te a megpróbáltatásokat. A versenyen 

öt estén át mutatták be műsorukat, 
mindig kis variálással. A nemzetközi 
közönség igényeihez igazítva popu-
láris, látványos műsorral készültek, 
melyben üveges női táncok, akroba-
tikus legényesek, lírai páros táncok, 
forgós-forgatós táncok, csárdások 
váltották egymást Erdélytől a Dunán-
túlig, érintve természetesen szűkebb 
pátriánkat, a Kiskunságot is – mesélte 
Lukács László.

A Kecskemét Táncegyüttes törté-
netében kiemelkedő eredményként 
végül a harmadik helyet szerezték 

meg. A siker értékét növeli, hogy a 
dobogó első két fokán profi, hivatá-
sos együttesek álltak Kínából, illetve 
Oroszországból. Az amatőr együt-
tesek közül tehát a kecskemétiek 
voltak a legjobbak. A kecskeméti ze-
nekar – Szilágyi Márton, Nagy Dóra, 
Szabó János és Inoka Győző – pedig 
megnyerte a fesztivál legjobb ze-
nekarának járó díjat. Mindezek az 
eredmények és a kiutazás nem jöhe-
tett volna létre a kecskeméti önkor-
mányzat, a Hírös Agóra, céges szpon-
zorok, valamint a kiutazó táncosok 

anyagi hozzájárulása nélkül – emelte 
ki Lukács László.

A fesztivál után a kecskeméti csapat 
Rióba repült, hogy kipihenje a fáradal-
makat. Ha már ott voltak, csaptak egy 
kis flashmobot a Cukorsüveg-hegy 
tetején.

A Kecskemét Táncegyüttes az el-
múlt hónapokban nagyon intenzív 
időszakot élt meg, a Brazíliára való 
felkészülés mellett számos fellépésük 
is volt, így a következő hónapok a las-
sítás, a közösségépítés jegyében tel-
nek majd – mondta Lukács László. A 

tervek között szerepel egy nagy erdé-
lyi út jövő nyáron, melynek fókuszá-
ban a szakmai elmélyülés, a néprajzi 
ismeretek bővítése áll majd, és termé-
szetesen nem hiányoznak a fesztivál-
meghívások sem, hiszen „egyik adja 
a másikat”: 2025-ben Dél-Koreába, 
2026-ban pedig Dél-Afrikába látogat-
hat el a hírös város együttese egy-egy 
nemzetközi fesztiválra. Jövőre kezde-
nek már készülni a nagy jubileumra 
is: a Kecskemét Táncegyüttes ugyanis 
2026-ban ünnepli fél évszázados fenn-
állását. Borda Máté

A táncegyüttes brazíliai eredménye  
AZ EGÉSZ MAGYAR NÉPTÁNC SIKERE

TOVÁBBI KÉPEK

Kiszely Ágnes,  
a Ciróka Bábszínház igazgatója
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Több ezren látogattak ki a 90. 
Hírös Hét Fesztiválra, amelynek 
gazdag programjai és azoknak 
színvonala is méltó volt a ju-

bileumhoz. A város és közös-

ségeinek értékeit bemutató 
programsorozat alkalmat kínált 
a múltidézésre is. 3D-s virág-

mezőt alakított ki a szelfizők 
számára a szervező Hírös Agóra, 
és a régi időket idéző „kisház” is 
új helyszínként mutatkozott be. 
Esténként sztárfellépők gon-

doskodtak a közönség szóra-

kozásáról, a Barátok temploma 
pedig fényfestésbe öltözött. 

Koncertkavalkád

Augusztus 20-án, kedden este tartot-
ták a Hírös Hét Fesztivál ünnepélyes 
megnyitóját, ezután a Szállj fel, sza-
bad madár című koncertshow-t láthat-
ta-hallhatta a közönség Magyarország 
ikonikus dalaival.

Szerdán a főtéri Mercedes-Benz 
színpadon a Vissza az időben című 
koncerttel ünnepelte 70. születés-
napját Pulius Tibor, a város kiváló gi-
tárosa. Az eseményen az ünnepelt 20 
egykori zenésztársa is fellépett. 

Több százan voltak kíváncsiak 
csütörtökön este a THE BITS-Beat-
les emlékzenekar koncertjére a 
Romkertben. A Hírös Hét Fesztivál 
egyik, sokak által várt eseményén 
a Beatles legnagyobb slágerei csen-
dültek fel, amelyekre fiatalabbak és 
idősebbek egyaránt kíváncsiak vol-
tak. Az est sztárvendége Rácz Ger-
gő volt, aki Orsovai Renivel adott 
fergeteges hangulatú koncertet a 
nagyszínpadon.

Pénteken este az Ismerős arcok & 
Papp Gyula varázsolta el a kecskeméti 
közönséget, együtt énekelték velük 
megindító slágereiket. Szombaton Pá-
pai Joci lépett fel a fesztivál színpadán 
óriási sikerrel, majd a Margaret Island 
fantasztikus koncertje zárta a 90. Hí-
rös Hét Fesztivált

Virágözön  
a Városháza díszudvarán
A közönség nagy örömére kinyitotta 
kapuit a Pannónia virágoskertje című 
kiállítás a Városháza díszudvarában. A 
közel 13 ezer növényt felsorakoztató 
színpompás virág- és rózsakiállítás 
egyben a Hírös Hét Fesztivál egyik 
rendezvényhelyszíneként is szolgált. 
A Rózsahölgyek Társasága és a Ma-
gyar Máltai Szeretetszolgálat Dél-Al-
földi Régiója szervezésében megren-
dezett kiállítás azért kapta a Pannónia 
virágoskertje nevet, mert a virágok 
egy hidat képeznek a Kárpát-meden-
ce fölött. Azt szimbolizálják, hogy a 
szépség, a jóság a nemzeteket min-
dig, érdek nélkül képes összetartani.

Színes  
gyerekprogramok
Koncertek, mesék és sok-sok játék 
várta a legkisebbeket a fesztiválon. 
A gyerekek még volán mögé is ülhet-
tek, és biztonságosan közlekedhettek 
kedvenc járgányaikkal. A gyermekeket 
egy olyan játékkánaán várta, amelyre 
még sokáig emlékezni fognak.

Újra birtokba vehették Agórafalva 
házacskáit, a családokat pedig karika-
turista is várta. Az egyik legfelkapot-
tabb helyszín a Kecskeméti Televízió 
előtti placcon volt, ahol rengeteg fa-
játékkal foglalhatták le magukat a fel-
nőttek és a legkisebbek is.

A gyerekekre emellett a fesztivál 
fellépőiként is számítottak a szerve-
zők. Hét tánciskola tehetségei mutat-

koztak be a Hírös Hét Fesztivál utolsó 
napján a nagyszínpadon. Hatalmas si-
kert arattak a Fantasy Dance, a Step & 

Go, az L-Dance, a Grapevine, a Hands 
Up, a Dance for Art Tánc-stúdió, vala-
mint a TST Tánciskola csoportjai. 

Szakmai programok

Pénteken konferenciát és bemuta-
tót szerveztek a Magyar Agrár- és 
Élettudományi Egyetem Szőlészeti 
és Borászati Intézetének Kecskemé-
ti Kutató Állomásán „Alföldi kenyér, 
szőlő és bor – A Kárpát-medence kin-
csei” címmel. A rendezvény immár 
21. éve tartja össze a borászokat, 
szőlőnemesítőket, gabonakutatókat 
és -nemesítőket. Az érdeklődő szak-
emberek információkat kaphattak 
egyebek mellett a perspektivikus 
szőlőfajtákról, a legújabb borászati 
technológiákról, valamint arról, hogy 
milyen okok állhatnak a gabonákkal 
szembeni érzékenység hátterében. 

Az Aranyhomok Kistérségfejlesz-
tési Egyesület által működtetett 
Kecskeméti Tourinform Iroda a Hírös 
Hét Fesztivál ideje alatt mutatta be 
elsőként az Aranyhomok Turisztikai 
Infókártyát. A kártya a települések 

legfontosabb információit, gasztronó-
miai kínálatát tartalmazza, ezen kívül 
szálláshelyekről és szabadidő-szolgál-
tatásokról is tájékoztatást nyújt.

Térségi kiállítás

27. alkalommal rendezte meg a Hí-
rös Hét Fesztiválon az Aranyhomok 
Kistérségfejlesztési Egyesület a Tér-
ségi Kertészeti és Élelmiszeripari 
Kiállítást a Hírös Forrás szökőkút 
környékén. Kecskemét és térsége 12 
települése mutatkozott be a térségi 
seregszemlén több mint 100 kiállí-
tóval, 12 kulturális műsorral, kézmű-
ves bemutatókkal, értékesítőkkel és 
kistermelőkkel.

Papp Zsolt György, az Agrárminisz-
térium közös agrárpolitika végrehaj-
tásáért felelős helyettes államtitkára 
nyitotta meg a kiállítást, majd au-
gusztus 23-án, pénteken átadták a 
szakmai zsűri díjait. Kecskemét nagy-
díját Nyárlőrinc nyerte el, az Arany-
homok Kistérségfejlesztési Egyesület 
közönségdíját 530 darab szavazat 
alapján Helvécia érdemelte ki. A kiál-
lítás keretében rendezték meg a VIII. 
Aranyhomok Térségi Lekvárversenyt, 
amelyen a kecskeméti Kalán Teréz 
nyerte el a „Kecskemét és térsége 
lekvárja” címet meggy-rebarbara 
lekvárjával. 

Idén sem maradt el a nagy népsze-
rűségnek örvendő Térségi Gasztro-
hét, amelynek keretében a nagykö-
zönség megismerkedhetett a térség 
ízeivel. Olyan finomságokat kóstol-
hattak meg, mint például a helvéciai 
vagy a nyárlőrinci csülökpörköltet, a 
felsőlajosi pásztortarhonyát, a lajos-
mizsei tejes pitét szamócalekvárral, 
a bugaci keménylebbencset, a tisza-
alpári halászlevet vagy a kunbaracsi 
babgulyást. 

A Hírös Hét 90. születésnapját ünnepeltük

TOVÁBBI KÉPEK

Fotó: Banczik Róbert

Fotó: Tóth Enikő

Fotó: Banczik Róbert
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Dr. Ittzés Tamás alig egy hó-

napja vezeti a Kodály Iskolát. 
Határozott elképzelésekkel, 
ugyanakkor kollégáival szem-

beni bizalommal és empá-
tiával vágott neki annak az 
intézménynek a vezetéséhez, 
amelyhez kisgyerekkora óta 
ezer szállal kötődik. A falakon 
belül első ránézésre nem sok 
minden változott, nem forgatta 
fel fenekestül az épület rendjét 
az új igazgató, mindent és min-

denkit a jól megszokott helyén 
talál szülő és diák egyaránt. Az 
igazgatói irodában azonban 
az új vezető hangjának hatá-

rozottsága azt jelzi, nem ismer 
pardont, csibészes mosolya 
viszont némileg lazít a komoly-

ságon. Egykori iskolatársként 
kérdezem dr. Ittzés Tamást.

Kozák Polett

– Kissé viharos volt az igazgatói 
poszt váltása itt, a Kodály Iskolában, 
megosztott volt a tantestület az elő-
död támogatását illetően. Te miért 
vállaltad el ezt a feladatot?

– Nem titkolom, hogy magamtól 
talán nem jutott volna eszembe. Pol-
gármester asszony kért meg bő másfél 
évvel ezelőtt, hogy pályázzam meg ezt 
a posztot. Az elmúlt húsz évben többen 
is kapacitáltak már, de eddig minden al-
kalommal nemet mondtam. Most úgy 
éreztem, hogyha egy város képviseleté-
ben egy vezető úgy gondolja, hogy itt 
rám van szükség, akkor ezen illik elgon-
dolkozni. Másrészt láttam polgármes-
ter asszony szemében azt az elszántsá-
got, hogy nem azt mondja, hogy figyelj, 
vállald el, aztán ha nem, akkor majd 
találunk valakit, hanem a Kodály Iskola 
ügyében kifejezetten rám számít. Ezt 
otthon a feleségemmel megbeszéltük, 
és mivel én is úgy gondoltam, hogy 
szakmai múltam és szervezőkészségem 
miatt alkalmas vagyok a posztra, bele-
vágtam. A Kodály Iskolához való kötő-
désem és a szüleimtől kapott szellemi 
muníció is fontos adalék, s talán nem 
hátrány, hogy elég gyorsan átlátok dol-
gokat, és így gyorsan tudok dönteni is. 
Nem valaki ellenére, hanem a Kodály Is-
kola javára vállaltam el. Engem egyetlen 
dolog motivál, hogy az iskola jó legyen.

– Miért, most nem jó? Hogy látod? 
Hol tart most az iskola?

– Ez elég nehéz kérdés. Mikor azt 
találtam mondani korábban, hogy fel-
emeljük a Kodály Iskolát, hallottam 
olyan véleményeket, hogy nem kell fel-
emelni, mert elég jó most is. Ez részben 
nézőpont kérdése, ugyanakkor azért 
statisztikailag az megmutatkozik, hogy 
még városi szinten sem vagyunk vezető 
iskola, nemhogy országosan, holott ab-
szolút annak kéne lennünk.

– Miben? Tanulásban? Kompetenci-
amérésekben? Eredményekben?

– Felvételi adatokban sem vagyunk 
az élen. A kompetenciamérés eredmé-
nyeit nehéz megítélni, mert ott konk-
rét átlagokat nem adnak meg, de nem 
vagyunk benne a felső tíz százalékban, 
ahová szerintem egy ilyen iskola kell 
hogy tartozzon. Hiszen az egész Ko-
dály-koncepciónak az a lényege, hogy 
ugyan a zene van a középpontban, 
de azáltal, hogy zenét tanulnak a gye-
rekek, a többi tárgyból, akár humán, 
akár reál területen, jobban tudjanak 
teljesíteni.

– Milyen a jó Kodály Iskola szerin-
ted, amit szeretnél megvalósítani? 

– Ha a gyerekeket nézzük, gondol-
kodó, önállóságra nevelt, alkotni képes 
és boldog diákokat szeretnék látni. Az 
a lényeg, hogy a gyerekek erősségeit ki-
hozzuk, a gyengeségeiket kompenzál-
juk és hogy közösségben jól működő 
gyerekeket tudjunk nevelni. Ez nyilván 
nem Kodály iskolai, hanem oktatási, 
nevelési alapelv. De mindig ott van mö-
götte, hogy a gyakorlatban jól műkö-
dő Kodály-koncepcióval ezt könnyebb 
elérni. 

Ha pedig a pedagógusok szempont-
jából vizsgálom a kérdést, akkor nap-
rakész, lelkes, szakmailag és emberi-

leg hiteles tantestületet szeretnék, és 
ennek abszolút látom a lehetőségét a 
jelenlegi kollégákkal is. Azt ugyanis le 
kell szögeznem már ennyi idő után is, 
hogy ez egy jó iskola, de van még hova 
fejlődnünk az iskola hírnevét és ered-
ményeit tekintve.

– Milyen gyerekanyagra van szükség 
mindehhez? 

– A beiratkozók számát és a szín-
vonalát nézve is kezdtünk az utóbbi 
időben lemaradni más iskoláktól. Ezért 
az egyik olyan terület, ahol nagyon erő-
sen kell fejlesztenünk, az a kis elsősök 
beiratkozása. Amin biztos változtat-
nunk kell, hogy ne csak zenei, hanem 
általánosabb képességvizsgálatot is 
tartsunk. Fontos, hogy komplexebben 
vizsgáljuk a gyerekeket, mert nemcsak 
szép hangú diákokra, hanem jó osz-
tályközösségekre van szükségünk, jó 
tanulási képességű gyerekeket kell ösz-
szeszednünk. Ez nem zárja ki azt, hogy 
lesznek olyanok, akik valamilyen mó-
don, akár zeneileg kilógnak a sorból. 
Még Nemesszeghy Márta néni is (az 
iskola első igazgatója – a szerk.) felvett 
úgynevezett dörmögősöket, akik nem 
tudtak tisztán énekelni, de a sok közös 
éneklésnek hála három-négy év alatt el-
tűntek ezek a különbségek.

– Néhány évtizede még mindenki 
idejött, aki a Kodály-módszert akar-
ta tanulmányozni. Kell-e azért tenni, 
hogy ez jobban megvalósuljon most?

– Az, hogy mennyire jöttek mondjuk 
korábban és mennyire jönnek ma, an-
nak nyilván van egy olyan aspektusa is, 
hogy egyrészt minden elérhető online, 
másrészt közbejött a Covid, harmad-
részt a Kodály Iskola, illetve a Kodály 
Intézet és a Kodály szemináriumok, 
szimpóziumok kineveltek egy sor szak-
embert szerte a világban, mindenféle 
országban, akik már megcsinálták a 
saját Kodály iskolájukat, a saját Kodály 
intézeteiket. Így ha ma egy amerikai 
ezt tanulmányozni akarja, akkor nem 
idejön, hanem az amerikai Kodály Inté-
zetbe, és ez a legfontosabb országokra 
igaz.

– Akkor elveszítettük az origó 
szerepünket?

– Nem. Az origó szerepünket soha 
nem fogjuk elveszíteni, mert akkor is 
mi maradunk a bölcső. Olyan ez, mint-
ha azt mondanánk, hogy a labdarúgás 
bölcsője az Anglia, és akkor is az marad, 
hogyha az angol válogatott nem úgy 
szerepel. A legszebb, legtechnikásabb 
labdarúgás bölcsője pedig Brazília, és 
ez akkor is úgy lesz, hogyha nem ők 
nyerik meg a világbajnokságot. Szóval 

mi két szempontból mindig origó ma-
radunk. Egyrészt mert ez volt az első 
ilyen iskola – megjegyzem, igazából a 
békéstarhosi volt, csak az hat év után 
megszűnt. Másrészt, mert Kodály Kecs-
keméten született. Így az ének-zene 
oktatásban betöltött origó szerepünket 
mindenképpen védeni kell. Ez ügyben 
meg is tettem már az első lépéseket: 
újraszabjuk és kibővítjük a Kodály Inté-
zettel való korábbi, már-már feledésbe 
merült együttműködésünket, s hang-
súlyozottabban leszünk jelen a város 
kulturális életében is.

– Kodály nagyon fontosnak tartot-
ta a kóruséneklést. Ez hogyan valósul 
meg az iskolában? 

– Kodály azt mondta, hogy már má-
sodik osztályban el kell kezdeni a több-
szólamú éneklést, ezt osztályszinten 
csinálják is az énekórákon. Ezen felül 
visszahoztuk azt, ami a pedagógiai 
programban eredetileg benne is volt, 
hogy harmadikban már van egy évfo-
lyamkórus és negyedikben valamint 
ötödikben szintén. Felső tagozatban 
működik a Clarus fiúkórus illetve a 
Miraculum, majd középiskolában a 
vegyeskar és az Aurin leánykar. Így, ha 
jól számolom, akkor összesen hét kó-
rus van az iskolán belül, ami már meg-
felelő szám. Szeretném, ha nem csak 
két kórusról szólna az iskola. Nyilván 
az, hogy valaki mennyit utazik a kóru-
sával, mennyi programot szervez, az 
az ő igényéből, szervezőkészségéből 
fakad. Durányik Lacitól (az Aurin és a 
Miraculum karnagya – a szerk.) nem 
lehet elvitatni az eredményeit ezen a 
téren. Mégis, hogy milyen kórusver-
senyről milyen díjat hozunk haza, az 
ugyan valamiféle fokmérő, de alapvető-
en nem ez a cél, bár nagyon jól mutat 
az iskolai évkönyvekben és büszkék is 
vagyunk ezekre az elismerésekre. De 
valójában inkább az a fontos, hogy a 
gyerekeknek legyen élménye. Éljék át, 
milyen jó dolog együtt utazni, énekelni 
akár Angliában vagy Franciaországban, 
vagy éppen országon belül, és ezekből 
az élményekből más korosztályokat és 
más kórusokat sem szívesen zárnék ki. 
Persze ez a kórusvezetőkön és bizo-
nyos esetekben a szülőkön is múlik. 
A lehetőség mindenesetre mind a hét 
kórus előtt nyitva áll.

– A komolyzenének mekkora 
presztízse van abban a világban, ahol 
Azariah-t és Betonhofit hallgatnak 
a fiatalok? Összefér-e ez a kodályi 
szellemiséggel? 

– Ha engem kérdez valaki, akkor azt 
mondom, hogy Isten őrizz, hogy ilyene-

ket hallgassanak a gyerekek, de nyilván 
ezekkel a dolgokkal találkozni fognak. 
Alapvetően azonban azt kell látni, hogy 
a Kodály Iskola nagyon komoly idők 
próbáját kiálló értékeket közvetít, és 
nem fogunk percemberkék jelenleg 
divatos produkcióival foglalkozni. Ez 
nem azt jelenti, hogy a könnyebb mű-
fajokban nincsenek értékek, jómagam 
is most már közel 40 éve, hogy mega-
lapítottam a Bohém Ragtime Jazz Ban-
det és ott zenélek. Attól függetlenül 
azonban, hogy valaki musicalénekes 
lesz vagy popzenész, meg kell kapnia a 
zenei alapokat. Meg kell tanulnia kottát 
olvasni és írni, meg kell érteni az ábé-
cés és szolmizációs rendszert, tisztán 
kell énekelni, érteni kell a hangközö-
ket, a hangnemeket, az előjegyzéseket 
és ennek a logikáját. Ez nem bonyo-
lult dolog, csak hosszadalmas tanulást 
igényel.

– Utaltál a Bohémre… az együttes-
sel és a többi munkáddal mi lesz?

– Továbbra is tanítok Debrecenben, 
az egyetemen, nekem arra szüksé-
gem van, mert alapvetően pedagógus 
vagyok. Itt, a Kodály Iskolában igaz-
gatóként két órát tanítok hetente. Az 
engem nem fog kielégíteni, akkor én 
amiatt fogok kiégni, hogy nem tanítok. 
Másrészt ha igazgatóként a felsőokta-
tással élő kapcsolatom van, az a közép-
iskola számára is mindenképp előnyt 
jelent. A Bohém Ragtime Jazz Bandet 
sem akarom feladni, hiszen azt még kö-
zépiskolásként kezdtem. Biztosan ne-
hezebb lesz működtetni, csakúgy mint 
a BOHÉM JAZZFŐVÁROS fesztivált, de 
ennek szervezésében kiváló kollégák 
segítenek. Ezeket azért sem szeretném 
feladni, mert bízom benne, hogy nem 
csak nekem, de a városnak is szüksége 
van a zenekarra és a fesztiválunkra is.

– Milyen hosszú időre tervezel az 
iskolával?

– Alapvetően kitartó ember vagyok, 
amit elkezdek, azt be is fejezem. Ez a 
megbízatás most öt évre szól, de ha én 
újabb öt évet megcsinálok, akkor utá-
na már nagyon boldogan fogok nyug-
díjba menni. Ha azonban úgy hozná a 
sors, hogy fel kell állnom az igazgatói 
székből, akkor én itt bátran beülnék 
a hegedűtanári székbe. Tehát nem a 
pozíció motivál, hanem az iskola rend-
betétele vagy jobbá tétele, hogy olyan 
iskolát teremtsünk, ahova imádnak 
járni a gyerekek. Ha igazgatóként, úgy, 
ha hegedűtanárként, akkor úgy. Nyilván 
vezetőként nagyobb ráhatásom van az 
iskolára, ezért is vállaltam el a felada-
tot. S ha tíz év múlva fejezném be, az 

ebben a tanévben hozzánk jelentkezők 
akkor még csak kilencedikesek lesz-
nek, tehát egyetlen generációt sem 
tudok végigvinni a Kodály iskolás tanul-
mányain. Innen nézve a tíz esztendő is 
rendkívül rövid idő, de egy jelentősebb 
szemléletváltást azért véghez lehet vin-
ni. Megjegyzem, két hét alatt is érzek 
már változást.

– Családod mit szól mindehhez?
– Ők a legfontosabbak számomra. 

Hét hónapos Flóra lányom nagyon 
széles mosollyal üdvözöl, hogyha vég-
re fürdetésre hazaérek, és szeretnék 
olykor nem csak akkorra hazaérni. Ez 
a munka nagyon komoly pluszterhelés 
az én életemben, és feleségem, Mari-
ann (Mudrák Mariann énekművész – a 
szerk.) életében is, de úgy gondoljuk, 
hogy megbirkózunk vele. Marci tízéves, 
ő már ide jár iskolába, Bálint mindjárt 
hat, jövőre ő is jön, úgy talán már köny-
nyebb lesz. 

– Háromgyerekes édesapaként más-
ként ültél be az iskolaigazgatói szék-
be, mint mondjuk tíz évvel ezelőtt 
tetted volna?

– Tíz évvel ezelőtt nem ültem volna 
be. Én még mindig egy zsivány gyerek 
vagyok valahol belül és szeretnék is az 
maradni. Egy játékos kedvű, vicces vala-
ki, aki nyilván közben öregszik, és most 
érkezett el oda, hogy a saját karrierjét 
félre tudja tenni. Ez az iskola pedig 
nekem az alma mater, ahova 1970 óta 
bejárok, az utóbbi nyolc év kivételével 
folyamatosan itt voltam, és ide nekem 
vissza kellett jönnöm.

– Mit csináltál háromévesen ebben 
az iskolában?

– Mikor idejöttünk Kecskemét-
re, Kodályné Sárika felkérte apámat  
(Ittzés Mihály zenepedagógus – a 
szerk.), hogy segítsen előkészíteni a 
Kodály Intézet megalakítását. Akkor, 
mivel az intézet még nem létezett, 
apám az iskolában kapott állást ének-
tanárként, de osztályfőnök és igazga-
tóhelyettes is lett rögtön, majd anyám 
is elkezdett itt tanítani, akkor még 
éneket, később angolt és zenei angol 
tantárgyat, amit ő dolgozott ki, és ő itt 
is maradt nyugdíjazásáig. Úgyhogy én 
bejártam a szüleimmel, mert nyilván 
amikor ők bejártak, cipelték magukkal 
Tamáskát és Gergőkét, így mi kis túl-
zással itt nőttünk fel. 

– Édesapád néhány éve hunyt el, 
szerinted ő mit szólna ehhez az igaz-
gatói munkához? 

– Én azt hiszem, hogy rám nézne, 
megveregetné a vállamat és azt monda-
ná: Jól van, fiam! Valami ilyesmit…

OLYAN ISKOLÁT TEREMTSÜNK,  
ahova imádnak járni a gyerekek

Fotó: Banczik Róbert

Dr. Ittzés Tamás: „Ez az iskola nekem az alma 
mater, ahova 1970 óta bejárok, az utóbbi 
nyolc év kivételével folyamatosan itt voltam, 
és ide nekem vissza kellett jönnöm.”
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CSATLAKOZZ 
 A TERÜLE�ÉDELMI 
TARTALÉKOSOKHOZ!
HAZASZERETET. KÖZÖSSÉG. TAPASZTALAT.

IRANYASEREG.HU
MAGYARORSZÁG BIZTONSÁGA ÉS BÉKÉJE KÖZÖS ÜGYÜNK.
KÉSZÜLT A HONVÉDELMI MINISZTÉRIUM MEGBÍZÁSÁBÓL, MAGYARORSZÁG KORMÁNYA MEGRENDELÉSÉRE.
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Több mint 50-en vették 
át aranydiplomájukat
A Neumann János Egyetem GAMF Műszaki és Informatikai Kara 
idén ünnepli az 1974-ben végzett hallgatók diplomaátadásának 
50. évfordulóját. Ez alkalomból a hagyományoknak megfelelően 
ünnepi kari ülést rendeztek, amelynek keretében több mint 50-en 
vehették át aranydiplomájukat.

Az 1974-ben végzett hallgatókat 
köszöntötték augusztus 30-án a Neu-
mann János Egyetem GAMF Műszaki 
és Informatikai Karán. Az ünnepi ese-
ményen több mint 50-en vehették át 
aranydiplomájukat.

– Mindannyiunk számára nagysze-
rű érzés, hogy az egykori alma mater, 
a GAMF Műszaki és Automatizálási 
Főiskola idén ünnepli alapításának 60. 
évfordulóját. Nemcsak nagy múltjával, 
de egyetemmé válásával és folyama-
tos gyarapodásával, fejlődésével is el-
ismerést váltott ki a magyar felsőokta-
tásban, vállalati partnereink körében 
és a munkaerőpiac szereplői között 
is — mondta köszöntőjében dr. Fü-
löp Tamás, a Neumann János Egyetem 
rektora.

A rektor kiemelte, köszönet illeti az 
aranydiplomásokat, hiszen ők is hoz-
zájárultak ahhoz, hogy az intézmény 

mára elismert és tiszteletre méltó 
hely lehessen a magyar felsőoktatás 
térképén.

A rektort követően dr. Kovács Ló-
ránt, a GAMF Kar dékánja köszöntötte 
az ünnepelteket.

– Azt kívánom a Neumann János 
Egyetem GAMF Karának, hogy ma is 
olyan mérnököket tudjunk képezni, 
akik 50 év múlva majd azzal a lelkese-
déssel térnek vissza falaink közé, mint 
önök, kedves öregdiákjaink — fogal-
mazott dr. Kovács Lóránt.

A dékán ezt követően bemutatta a 
Neumann János Egyetem fejlődését, 
mai oktatási területeit, valamint elért 
eredményeit.

Az ünnepségen Molnár János öreg-
diák mondott beszédet, melyben fel-
idézte a régi egyetemi életet, és kö-
szönetet mondott az egyetem akkori 
oktatóinak. Puskás Barbara

Átvehették diplomájukat nemrég a Neumann János Egyetem 
Gazdaságtudományi Karának MBA-szakos hallgatói. Az ünnep-

ségen részt vett dr. Fülöp Tamás, a Neumann János Egyetem 
rektora és dr. Margitay Tihamér, az ELTE Gazdaságtudományi 
Karának dékánja is.

Szeptember 6-án negyvenkét diák 
lépett ki a pulpitusra a diplomájáért 
a Neumann János Egyetemen. Ők 
a térség legnépszerűbb gazdasági 
mesterképzésén, az MBA-szakon vé-
geztek idén.

Az MBA egy nemzetközileg elis-
mert mesterképzés, melynek nagy 
előnye, hogy bármilyen alapdiplo-
mával elképzelhető. A saját szak-
mánk, szakterületünk mestereiként 
egyszer csak ott találhatjuk magun-
kat a karrierünkben. Hogyha pénz-
ügyi, gazdasági ismeretekre van 

szükségünk a továbblépéshez, akkor 
az MBA a legjobb megoldás – nyilat-
kozta a Kecskeméti Médiacentrum-
nak dr. Kárpáti József, a Neumann 
János Egyetem GTK dékánja.

Master of Business Administra-
tion, vagyis MBA: három betű a 
névjegykártyán, amitől kinyílnak 
az ajtók. Egyre több cég elvárja és 
egyúttal támogatja az MBA-diploma 
megszerzését a közép- és felsőveze-
tői pozíciók betöltéséhez, így a vég-
zettség ma már a hazai üzleti világ 
elitklubjába is belépőnek számít.

A diplomaátadón részt vett dr. 
Margitay Tihamér, az ELTE Gazda-
ságtudományi Karának dékánja is, 
hiszen az ELTE munkatársai részt 
vettek korábban a Neumann János 
Egyetem GT Karának felépítésében, 
amelynek az egyik nagyon fontos 
komponense az MBA-szak elindítása 
volt 2018-ban.

A képzés kétéves, négy szemesz-
teren keresztül zajlik. Azokat a szak-
ismereteket adja meg, amelyre szük-
ség van egy felsővezető számára. 
Dr. Kárpáti József dékán elmondása 
szerint a térségből érkező vállalatok 
különböző szintű vezetői szoktak 
rajta részt venni, akik így meg tudnak 
ismerkedni egymással: életre szóló 
barátságok, és üzleti kapcsolatok 
szoktak itt születni. Bári-Polyák Alexandra

Végzős MBA-szakosok  
a Gazdaságtudományi Karon

Rekordszámú, csaknem kétezer 
elsőéves hallgató kezdheti meg 
tanulmányait idén a kecskemé-

ti Neumann János Egyetemen. 
Az ünnepi tanévnyitót megtisz-

telte jelenlétével Jean-François 
Paroz svájci nagykövet is, aki 
Svájc titkai címmel tartott előa-

dást a nagyelőadót megtöltő 
gólyáknak.

A 2024/25-ös tanév ünnepélyes meg-
nyitóján csordulásig megtelt a campus 
nagyelőadója.

A GAMF Műszaki és Informatikai 
Karon 1269, a Gazdaságtudományi 
Karon 472, a Kertészeti és Vidékfej-
lesztési Karon pedig 254 hallgató lett 
a kecskeméti egyetem új polgára.

– Szépen halad előre az egyetem 
nemzetköziesítése, egyre több a 
külföldi hallgató – jegyezte meg dr. 
Fülöp Tamás rektor a tanévnyitót 
megelőző sajtótájékoztatón, ahol 
arról is beszámolt, hogy jól halad az 
egyetem melletti kollégiumok építé-
se, így hamarosan tovább bővülhet az 
egyetemi városrész. Idén új szakként 
indul be a turizmus és vendéglátás. 
A rektor kiemelte továbbá, hogy a 
GAMF ebben a tanévben ünnepli 
fennállásának 60. évfordulóját, mely-
ről októberben emlékeznek majd 
meg programokkal.

Az ünnepélyes tanévnyitón az el-
sőéveseket a rektor köszöntötte. 
Arra buzdította a fiatalokat, hogy a 
tanulás mellett használják ki egyetemi 
éveiket szórakozásra, sportolásra is, 
csatlakozzanak az egyetemi szerveze-
tekhez, éljenek a külföldi ösztöndíjak 
lehetőségével, és nem utolsó sorban 
ismerjék meg Kecskemét városát.

A városvezetés nevében dr. Fekete 
Gábor önkormányzati képviselő, a köz-
gyűlés Értékmegőrzési Bizottságának 
elnöke mondott köszöntőt, melyben 
hangsúlyozta, hogy a Neumann hallga-
tói Magyarország egyik legmodernebb 
campusán folytathatják tanulmánya-

ikat, egy olyan egyetemen, mely az 
alkalmazott tudományok terén az or-
szág élvonalához tartozik.

A tanévnyitót megtisztelte jelenlété-
vel Jean-François Paroz svájci nagykö-
vet is, aki igazi svájci hangulatot hozott 
az egyetemre. Három alpesi kürtös 
zenéje mellett egy zászlóforgató tudo-
mányát is megcsodálhatták a gólyák.

Jean-François Paroz és Jasmina 
Opardija tudományos tanácsadó iz-
galmas előadás keretében mutatta be 
Svájc kulturális és gazdasági innováci-
óit a Svájc titkai című előadásban.

Az ünnepélyes tanévnyitót meg-
előző sajtótájékoztatón Jean-François 

Paroz kérdésünkre kiemelte, hogy 
Kecskeméten és környékén már jelen-
leg is erős a svájci cégek jelenléte, és 
további fejlődési potenciál rejlik még 
a régióban. Ami a felsőoktatási együtt-
működést illeti, jelenleg a műszaki 
területen folynak közös programok, a 
további fejlődésre pedig a gasztronó-
mia, vendéglátás, turizmus területén 
lehet elsősorban potenciál – mondta a 
nagykövet, aki dr. Fülöp Tamás rektor-
ral már egyeztetett is a témában.

A Neumann rektora elmondta, hogy 
több mint tízéves együttműködés áll 
fenn egy baseli egyetem és a GAMF 
között, melynek keretében jelenleg 
éppen 15 svájci diák vesz részt képzé-
sen Kecskeméten.

Dr. Fülöp Tamás hozzátette: a Kecs-
keméten és környékén működő svájci 
tulajdonú cégekkel szoros kapcso-
latokat ápolnak, mint duális képzési 
partnerekkel. Ezek a cégek kiváló gya-
korlati képzési lehetőséget kínálnak a 
kecskeméti hallgatóknak – emelte ki.

Szeptember 9-étől 14-éig Svájci Na-
pokat tartanak Kecskeméten, melynek 
keretében Svájci–Magyar Üzleti Fóru-
mot rendeznek, szombaton pedig Sváj-
ci Piknik várja az érdeklődőket a Pho-
enix Mecano parkolója területén. Az 
alpesi kürtösök a Művészetek Főutcája 
rendezvényén is fellépnek a hétvégén.

A Neumann Egyetem aulájában 
hétfőtől szerdáig Svájci Pavilon várta 
a diákokat. Az aulában kiállítóként 
megjelentek a programsorozathoz és 
az egyetemhez kapcsolódó partnercé-
gek, valamint az intézmény jelentő-
sebb szervezeti egységei is.

 Borda Máté

Alpesi kürtök is megszólaltak a 
Neumann egyetem tanévnyitóján

Fotók: Banczik Róbert

TOVÁBBI KÉPEK

Fotó: Banczik Róbert

Dr. Fülöp Tamás, a Neumann János Egyetem 
rektora és Jean-François Paroz svájci nagykövet
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75 éve, 1949. 
s z e p t e m b e r 
17-én született 
Kovács Gyula 
s z í n m ű v é s z . 
1975-ben vég-
zett a Színház- 
és Filmművé-
szeti Főiskolán. 
Pályáját a Thália 
Színházban kezdte, később a József 
Attila Színházban, majd 1981-től a 
nyíregyházi Móricz Zsigmond Színház-
ban játszott. 1983-tól – néhány éves 
szabadúszó kitérővel – a kecskeméti 
Katona József Színház tagja volt. Zenés 
és prózai darabok jelentős karakter-
szerepeiben ért el sikereket. Munkája 
elismeréseként 2015-ben Magyar Ér-
demrend Lovagkereszttel tüntették ki. 
Halála előtt néhány nappal is játszott, a 
Ruszt József Stúdiószínházban Brecht: 
Baal című darabjának zongorista szere-
pében láthatták a színházszeretők.

170 éve, 1854. 
s z e p t e m b e r 
28-án született 
Roskovics Ignác 
festőművész. 
Pályája elején 
elsősorban val-
lási képeket fes-
tett, azután át-
tért a zsánerfestészetre. Később derűs 
hangulatú életképeket és vallásos kom-
pozíciókat készített. Ő festette a kecs-
keméti Nagytemplom falfestményeit és 
a városi tanács megbízásából Katona 
József portréját. A Művészet című fo-
lyóirat kritikusa, Kacziány Ödön 1902-
ben így méltatta: „E derék magyar város 
közönsége tetemes anyagi áldozat árán 
fényesen renováltatta régi templomát, 
Roskovics Ignác alkotásai révén kiváló ér-
dekű műemlékké avatva azt. E freskókért 
néhány hónappal ezelőtt szép elismerés 
jutott részül a művésznek: az 1902. évre 
esedékes Lotz-díjat kapta e müveire.”

Lapunk 
archívumából

Repülőnap Kecskeméten 
hajdan és 100 évvel ezelőtt
„Kisasszonynapi repülőnappal kapcsolat-
ban érdekes lesz felemlíteni, hogy mikor 
és milyen formában volt Kecskeméten az 
első repülőnap. Ezelőtt 36 esztendővel, 
1888 nyarán Kecskemétre jött egy vidéki 
magyar, aki első izben kisérelte meg a re-
pülést – ezuttal még csak léghajóval – és 
az ejtőernyővel való ugrást. A régi reális-
kola tágas udvarán cölöpökre erősitett egy 
hatalmas ponyvát, ami alá szalmatüzet 
gyujtott. Az ekként keletkezett gáz hatal-
mas gömbbé dagasztotta a ponyvát. A 
léggömb alá kötelekkel egy másik, ernyő 
alakú ponyvát erősített, aminek a végén 
egy nagyobb karika volt. Ebbe a kariká-
ba fogódzkodott a bátor repülő és lógva, 
a szél által erősen himbálva jó magasra 
emelkedett. Amikor a széktói szőlők fölé 
érkezett, eloldotta azt a kötelet, ami a 
léggömböt és az ernyőt összekötötte, mire 
a léggömb szájával felfelé fordult, elvált 
az ernyőtől, ez kinyilt és a levegő hőse 
szép biztosan földet ért a szőlők között. 
[...] Az első repülőgépet a háboru előtti 
években Dobos pilóta hozta Kecskemétre, 
aki a széktói laposon csinált egyfedelü la-
bilis gépével az egész város érdeklődése 
mellett hajmeresztő légi mutatványokat. 
A háboru alatt és az azt követő időkben 
sok repülőgép elrepült a város felett, de az 
érdeklődés sohasem csökkent. Érthető volt 
tehát, hogy a tegnapra hirdetett repülőnap 
az egész várost megmozditotta. [...] Sűrű 
embertömeg állta körül a cserkészekkel el-
keritett széktói lapost, ahol többször eresz-
kedett fel és szállt alá a hatalmas, minden 
igényt kielégitő 6 üléses Fokker gép. »Cse-
kély« 250 ezer koronáért mindenki tehetett 
egy 10 perces légiutat, 10 ezer koronáért 
megis nézhette a repülőgépet, ami maga 
is látványosságszámba ment. [...] A 10 
perces légi utazást 30 kecskeméti engedte 
meg magának, férfiak, nők, köztük egy kis-
lányka is, aki – rossz nyelvek szerint – az 
összes repülő között a legbátrabban visel-
kedett.” (KL, 1924. szeptember 10.)

A város 
krónikáiból

Természetvédelem határok 
nélkül: a klímaváltozás  
és a lehetséges megoldások
Drámai éghajlati változásoknak lehe-
tünk tanúi, elég, ha csak az idei nyár 
hosszú kánikulájára gondolunk vagy 
a gyakran szeszélyes időjárási válto-
zásokra, esetenként özönvízszerű 
esőzésekre. A változások okaira egy 
hazai klímavédelmi szakértő is fel-
hívta a figyelmet. A szerb–magyar 
koprodukcióban készülő Természet-
védelem határok nélkül magazinmű-
sor klímavédelmi riportja más érde-
kes hazai és vajdasági anyagokkal 
együtt a sorozat 73. adásában látha-
tó a Kecskeméti Televízió műsorán 
és a médium weboldalán, a kecske-
metitv.hu-n. A műsor az Interreg IPA 
által támogatott forFUTURE projekt 
keretében valósul meg.

Az idei nyár megmutatta, hogy a 
Duna–Tisza közén is rendkívüli vál-
tozásokat eredményezett a globális 

felmelegedés 
és a csapa-
dék hiánya. 
A folyamatos 
hőség mellett 
az időnként 
kis helyen le-
csapó zivata-
rok több kárt 

csináltak, mint hasznot hoztak. Az 
okokra dr. Dittrich Ernő egy kecske-
méti előadásán hívta fel a figyelmet. 
– A klímaváltozás jelensége a hazai 
mindennapokban is érezteti hatását: 
gyümölcsfáink pusztulnak, egyre ke-
vesebb a rovar, eltűnt a hó, megrövi-
dült a tavasz és az ősz – fogalmazott 
a szakértő. Elmondta, a Kiskunságot 
különös mértékben sújtja az aszály, 
csökken a talajvízszint és a termés-
átlag. A kontinentális éghajlat déli 

határa a 80-as években Horvátor-
szágban volt, ma már azonban évi 20 
km-es sebességgel halad észak felé. 
Jelenleg már a magyar–szlovák határ-
nál tart. 

Dr. Dittrich Ernő felvetése szerint 
épp ezért a nem őshonos fajokat, ame-
lyek a klímaváltozással kezdtek el sza-
porodni tájainkon, nem irtani kellene 
és a régi fajokat erőltetni, hanem – a 
káros fajok kivételével – engedni az ér-
vényesülésüket, belátva a realitásokat.

A klímaváltozás okai közül a ku-
tató kiemelte az emberi tevékenysé-
get, s rámutatott: egyedül az egyén 
felelős gondolkodása, tevékenysé-
ge tudja a kívánt változást elhozni. 
Maga az egyén felelős életmóddal 
és fogyasztással – a termékeket elő-
állító értékláncok logikája szerint – 
többszörös hatást tud elérni.

A Természetvédelem határok nél-
kül című, az Európai Unió Interreg IPA 
programja által támogatott szerb– 
magyar magazinműsor 73. adása a 
klímavédelmi riporton kívül bemutat 
például egy anyagot a bácskossuth-
falvai faluszépítésről, a fecskefész-
kekről, valamint a veszélyben lévő 
mocsári teknősökről. Vandlik János

„Csak hadd álljak egy helyben,  
mint viaszszobor” – Vámos Tibor versei

Vámos Tibor Kiskunfélegyházán született 
1995-ben. Neve a Katona József Könyvtár 
munkatársaként sokak számára ismerős 
lehet. Költőként – saját megvallása sze-
rint – gyermekkorának színterét, Tiszaal-
párt képviseli. 2023-ban jelent meg első 
önálló verseskötete Az élet halált okoz 
címmel. Tizenhárom éves kora óta ír ver-
seket, novellákat, jelenleg második – im-
máron prózakötete – kiadás előtt áll.  

Megkapó eredendő őszintesége, nyíltsá-
ga. Olykor ostorként odasuhintó egyszerű-
sége, egyénisége valamiképpen megidézi a 
József Attila-i vallomásos, keserűen igaz lí-
rai hangot. Legtöbbször nem is számít rá az 
olvasó, hogy mikor csattan az ostor – sem 
önmagán, sem máson, pusztán amolyan 
figyelmeztetésképp, mint szilveszterkor 
karikás ostorral szokás elűzni a gonoszt…

A Piarista Iskola egykori diákjaként nem 
meglepő, hogy közelít a zsoltáros lelkü-
lethez, s mélységesen megveti a „fecsegő 
felszínt”. Nem tartja gyengeségnek az 
önfeltárulkozást, mert érzi, hogy a „köl-
tői hőfok” mérője az úgynevezett (vagyis 
Pilinszky által elnevezett) „mezítelenségi 
fok”. Nem szégyenkezik, nem mentege-
tőzik, vallomását egyszerre fohászként, 
könyörgésként fogalmazza meg bízva a 
mennyei irgalmasság hatalmában, a bűn-
bánat szentségében.

Miközben viaszszoborként vesztegel a 
saját maga által körülfont (kérdéses) nihi-
lizmus légkörében, paradox módon nem 
fél számon kérni Istent. Élő kapcsolatot 
tart fönn vele, s szenvedélyesen faggatja 
a Kafka-szerűen félhomályos, abszurd va-
lóságban, ahol mindenki perben áll.

Profán és szent különös módon keve-
redik a kötetben, e kettőt a szerző külö-
nös módon ütközteti.

Nem kér időt, lehetőséget, csak vég-
hezvinni sorsát, melynek jutalma a halál, 
hiszen a jó halált ki kell érdemelni. Nem 
kér a „hízelgő arcnyalásból”, rögtön átlát 
rajta; kérdéseitől nem tágít. A miérteket 
kutatja, az ismeretlen félelme, a zuhanás 
és az istenség némasága fullasztja, szo-
rítja a levegőtlen térbe. Turai Laura

Perben vagyunk
Perben vagyunk,
szürke, koszos,
érthetetlen perben.
Hogy lehet, hogy minden percben,
válasz nélkül
maradunk?
Elítéltek. Miért?
Miért álltok egy nyílt folyosón?
Nincsenek bizonyítékok,
ha választ nem kapok,
és nem méltatnak a szürke falak
kegyelemre, szabadságra, értelemre.
Zuhanok, egyre zuhanok,
tapinthatatlan a mélység, 
szűkül a folyosó, a légtér,
és kapkodom a levegőt,
felidézem a mindenható Őt,
az Istent és számon kérem.
Hogy miért kellett félnem?
De helyette az emberek beszélnek.
Egyre sűrűbben és hangosabban,
és kérdezem: mit kerestek ti itt?
Miért vagytok perben?
Folytatják, nem maradnak csendben.
Zajt keltenek, fel-alá járkál
mindegyik és nem értik
ők sem, ügyvédet kérnek,
egyfajta pogány rendet,
mert szeretnék feloldani
a szürkeséget,
és némán hazamenni. 
 (2017)

/Vámos Tibor, Az élet halált okoz,  
Holnap Magazin, 2023/

Nem kérek én többet
Hízelgő arcnyalásból nem kérek én többet,
Szemembe hamisan vigyorogni nem túl jó ötlet.
Nem kértem én soha, hogy engem szeressenek,
De azt sem, hogy sárba tapossák alig ismert nevemet.
Nem akarok mást, csak csendet és nyugalmat,
Ha úgy akarom, személyem megkaphat:
Egy meghitt hangulatot egy eldugott kávézóban,
Egy lány édes leheletét a szeretlek szóban.
Csak hagyjon a felszínes világ, a közhelyes hangulat,
Mondanivalója csak frusztrál, nem érthetik szavamat.
Nem érdekel a közvélemény, a cinikus hahota,
Egyénem ne akarják, és ne mozdítsák sehova.

Csak hadd álljak egy helyben, mint viaszszobor,
Melyben néha semmi akarat nem honol.
Hagyjon engem a gyűlölködők csokra, 
Szívem választottja se hívjon, csak egy csókra.
Nem akarom, hogy rajtam segítsenek,
Hogy ápolják harsányan felépített lelkemet.
Nem kell agyturkász, sem lélekbúvár,
és megélt éveim száma se legyen több a húsznál.
Rövid időt kérek magamnak, miben elérhetem célom, 
De addig a magányban, a kietlen térben bízom.
Ha egyszer küldetésem meghallja végszavát,
Eltaposhat a végzet, nekem adhatja jutalmul:
A Halált.
 (2014)

Vámos Tibor
Áruló gyermeked
Istenem Istenem!
Megnyílt az ég felettem.
Egykor szent koronád csúfolva
tapostam neved a porba.

Fejedre én is töviskoronát tűztem,
ártatlan tested én is a halálba küldtem.
Istenem, Istenem!
Gyermeked vagyok, bocsáss meg nekem!
Megtagadtalak és szívedbe szúrva
árultalak el. És mikor újra
fényt adtál szememnek,
akkor is elárultam szent nevedet.
Istenem, Istenem!
Áruló vagyok. Adj irgalmat nekem!
Elvesztem a bűn tengerében.
Ott, ahol képmutatóként éltem.
Bárányod vagyok,
elhagytam testvéreim,
szent tanod és szenvedéseid.
Júdás voltam, gyűlölettől égve,
csörrent zsebemben a hazug érme.
Eladtalak, háromszor megtagadtalak.
Hűséget ígértem, mégis
hatástalan lett szavam.
Istenem, Istenem!
Gyenge vagyok, érts meg engem!
Bűnös vagyok, mint a többi gyermeked.
Érintsd meg gyarló lelkemet. 
Szálljon bűnöm és makacsságom
az Égbe Veled.
Ha kell a keresztfád mellett leszek
elítélve én is,
és minden vétkem ellenére
megnyílik felettem az ég is.
 (2014)

Kéthetente szombatonként  
A KECSKEMÉTI TV MŰSORÁN
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Úgy tartja, mindig voltak olya-

nok mellette, akik önzetlenül 
segítették, akik nélkül egészen 
másképp alakult volna az élete. 
Az „ejtőernyősök” – ahogyan 
ő nevezi őket – többségével 
számára mindmáig érthetet-
len módon találkozott. Rejtély 
például számára, hogy mit 
keresett az isten háta mögötti 
falujukban az Iparművészeti 
Főiskola egyik tanára, de ott 
volt, különórákat adott neki 
rajzból, méghozzá ingyenesen, 
és azután ő küldte a művészeti 
pályára. Talán észre sem vette, 
de az elmúlt bő hét évtized-

ben – például a munkahelyén 
kialakított „beszélgető szobá-

ban” vagy a rajzfilmstúdióba 
látogatóknak tartott csoportve-

zetései során – ő maga is sokak 
számára jelentett biztos pontot.

– Több mint négy évtizeden át dol-
gozott mint hátteres, 2017-ben azu-
tán nyugdíjba ment. Miért döntött 
így?

– Abban az időszakban – mivel az 
állami támogatás, valamint a pályáza-
ti források csökkentek – egyre több 
bérmunka vállalására kényszerült a 
stúdió. Ez elsősorban rajzolói munkát 
jelentett, így nekem, hátteresnek csak 
kisebb feladatok, például plakátter-
vezés, reklámanyagok készítése stb. 
jutott. Igazán komoly munkát, ami ott 
tartott volna, már nem kaptam, s mi-
vel az akkori törvényi előírások lehe-
tővé tették, hogy nyugdíjba menjek, 
ezt meg is léptem. 

– Milyen szakmai munkát végzett, 
végez immár nyugdíjasként?

– Kisebb munkákra gyakran felkér-
nek, így például társasjátékok grafi-
kai anyagának elkészítésére is kapok 
megbízást, többek között a Magyar 
népmesék csodálatos játéktáblájá-
nak felépítésében is segíthettem. 
Mindig érdekelt a modern technika, 
épp ezért a saját magam örömére is 
készítek számítógéppel képeket. A 
Magyar Elektrográfiai Társaság tagja 
vagyok, rendszeresen részt veszek 
a rendezvényeiken. A legutóbbi tár-
laton a munkám bekerült az első tíz 
legjobbnak ítélt alkotás közé. Komo-
lyabb díj, pénzjutalom nem járt az 
elismeréshez, de az oklevelet Karikó 
Katalin nyújtotta át. Felemelő érzés 
volt, hogy kezet foghattam vele.

Régebben néhány gyereknek tartot-
tam magánrajzórát, pár alkalommal 
felnőtteknek is segítettem a fotószer-

kesztő programok használatában, de a 
tanítást, legalábbis ebben a formában 
nem éreztem a magaménak. Idén nyá-
ron viszont a stúdió kísérleti jelleggel 
animációs workshopot szervezett, 
és ezt nagyon élveztem. Szoboszlay 
Eszterrel a Hunyadivárosi Közösségi 
Házban négy napon át 10 középisko-
lást vezettünk be az animációkészítés 
rejtelmeibe. Nagyon jól megértettük 
egymást Eszterrel, kedvünket leltük a 
fiatalok tanításában.

A rajzfilmstúdióba ellátogató cso-
portok vezetésére is rendszeresen 
felkérnek. Gyakran fogadunk óvodá-
sokat, általános és középiskolásokat, 
egyetemistákat, felnőtteket és nyug-
díjasokat, de érkeztek már hozzánk 
szakmabeliek, hátrányos helyzetűek, 
egyházi közösségek, családok és ba-
ráti társaságok is. Miután a csoportok 
rendkívül különbözőek, épp ezért 
nekem mindig mást kell mutatnom, 
másról kell beszélnem. Az első 5-10 
perc rendre azzal telik, hogy megpró-
bálom felmérni, mi az érdeklődésük, 
mire fogékonyak, és ahhoz igazítom 
a mondandómat, illetve ahhoz válasz-
tom a filmeket is. Mindezt úgy találom 

ki, hogy közben beszélek. Ez a meg-
osztott agyi funkció egyrészt komoly 
kihívást jelent, másrészt én szeretem 
működtetni, frissen tartani az agya-
mat. Fontosak számomra ezek a cso-
portvezetések azért is, mert közben 
azt érzem, hogy a stúdióba látogatók-
nak valamit adni tudok. Életem során 
sokaktól – szüleimtől, tanáraimtól, 
kollégáimtól stb. – érdemtelenül sok 
jót kaptam, örömmel tölt el, hogy van-
nak, akiknek én is segíthetek. 

– Kikkel tart szorosabb 
kapcsolatot?

– Öt barátnőmmel – akik közül ket-
ten a kolléganőim voltak, a harmadik 
gimnáziumi rajztanár, a negyedik szo-
ciológus, míg az ötödik szobrászmű-
vész – évek óta havi rendszerességgel 
összejárunk. Egy ideje Sámli klubnak 
hívjuk magunkat. A sámlira ugyanis 
először a kisgyerek ül le szemben a 
nagyszüleivel, hogy hallgassa őket, 
hogy beszélgessen velük. Később, fel-
nőtt korban már nemigen használjuk, 
pedig sok kapcsolatnak segítene, ha 
ráhuppanva elmondanánk egymás-
nak a terheinket, az örömeinket. Mi 
mindig az otthonainkban találkozunk. 

Előbb a házigazda által készített ebé-
det fogyasztjuk el, azután mindenki 
fölolvassa a magával hozott, kézzel 
írott verset – a kézírást fontosnak tart-
juk, kézzel írni szerintünk manapság 
is kötelező lenne –, és azokat megbe-
széljük, megjegyzéseket fűzünk hoz-
zájuk. Ezt követően szabad témákkal 
folytatjuk a társalgást, ki milyen filmet 
nézett legutóbb, milyen színielőadást 
látott stb., szóval megosztjuk egymás-
sal azokat a kulturális élményeinket, 
amelyek valamiképpen hatottak ránk. 
S mindezt úgy tesszük, mintha jelké-
pesen egy-egy sámlin ülnénk.

– Családi élete hogyan alakult?
– Fiatalon házasodtam meg, férjem-

mel négy évtizeden át – betegségben 
hunyt el bő 10 évvel ezelőtt – éltünk 
együtt jóban-rosszban. Gyermekünk, 
Dániel itt él a közelemben, vele hi-
hetetlenül szoros a kapcsolatom. 
Mostani párommal a világháló révén 
ismerkedtem meg. Balázs Budapesten 
él, de a távolság inkább segíti az ösz-
szetartozásunkat, mint akadályozza. 
Együtt megyünk színházba, moziba, 
kiállításokra, szeretünk szaunázni, 
kertészkedni stb. Másfelől viszont ha-

gyunk magunkra is minőségi időt, van 
bőven „én-időnk”. 

– Tervei? 
– Szeretnék úgy élni, ahogy most, 

egészségesen, azaz csak addig ma-
radjak itt, amíg nem vagyok senkinek 
a terhére. Jó lenne minden olyan do-
logtól megszabadulni – könyvektől, 
ruháktól, más tárgyaktól –, amelyek 
fölöslegesek, amelyeket később sen-
ki nem fog használni. És ami talán a 
legfontosabb, szeretnék úgy elmenni, 
hogy Dániel életét, jövőjét biztonsá-
gosnak lássam. Végtelenül örülök an-
nak, hogy Balázzsal nagyon jól megér-
tik egymást, hogy az ő segítségére is 
számíthat. 

Bevallom, kicsit aggódom a mai fia-
talok jövője miatt. A mesterséges in-
telligencia térhódításával a kezünket 
meg az agyunkat egyre kevesebbet 
kell használni, emiatt az olvasás, az 
írás és a rajzolás örömét kiveszni lá-
tom az új nemzedék életéből. Ha van 
üzenet, amit mindenképpen tovább 
szeretnék adni, az az, hogy ezek az 
emberiség olyan kincsei, amelyeket 
mindenáron meg kellene őrizni.

 Varga Géza

NÉVJEGY
Neuberger Gizella animációs filmrende-
ző, grafikusművész Mosonmagyaróvá-
rott született 1953. november 18-án. 
Általános iskoláit Arakon és Halásziban 
végezte, majd Pécsett, a Művészeti Szak-
középiskolában tanult tovább. 1972-ben 
érettségizett, azóta Kecskeméten él, több 
mint négy évtizeden át – 2017-ben való 
nyugdíjba menetéig – a Pannónia Film-
stúdió kecskeméti műtermében, illetve 
annak jogutódaiban (1989-tól Kecske-
méti Animációs Film Vállalat, 1993-tól 
Kecskemétfilm Kft.) dolgozott mint hát-
térkészítő. Elsősorban hagyományos és 
digitális háttérfestéssel, valamint alkal-
mazott grafikával foglalkozott.  Közben 
tanulmányait is folytatta 1980 és 1985 
között munka mellett elvégezte az Ipar-
művészeti Főiskola animációs szakát, 
ennek köszönhetően 1985-től animáci-
ós filmrendezői feladatokat is kapott. 
Egyedi filmjeire jellemző a kulturális 
indíttatású témaválasztás és a technikai 
kísérletező jelleg. Fontosabb hátteresi 
munkái: Vízipók-csodapók, Magyar nép-
mesék, Mesék Mátyás királyról, Mondák 
a magyar történelemből című sorozatok; 
Árgyélus királyfi (Richly Zsolt rendezése.) 
Önálló (saját rendezésű) filmjei: Hónapok 
(1985), Arcra Arc (1994), Rege a csoda-
szarvasról (1996), Fotolife (2000), Man-
dala (2004), Probstner János-portréfilm 
(2004), Vizitáció (2009) és Zöldségleves 
(2011). Filmjei hazai és külföldi fesztivá-
lokon egyaránt sikert arattak, például a 
Fotolife a Retina Nemzetközi Film- és Vi-
deóművészeti Találkozón 2001-ben má-
sodik díjat kapott, a Virágom, virágom 
2007-ben a Népművészeti Filmszemlén 
első helyezett lett, míg a Vizitáció című 
alkotása, melynek forgatókönyvírója és 
animátora is volt, 2009-ben Lakiteleken 
elnyerte a zsűri különdíját.

Párjával, BalázzsalNEUBERGER GIZELLA

MI VAN 

VELE?
Közéleti személyiségek, akikről régen hallottunk…

Fiával, Dániellel

A rajzfilmstúdióba ellátogató  
általános iskolások hálás ölelésében

„ Hogyha fáj a szíved...” 

Kecskeméten 
a Hírös Agóra (művelődési ház)

színháztermében

2024. október 12-én, (szombaton)

15 órai kezdettel

Jegyek vásárolhatók:
Fejős Jenőnél  8–18 óráig

(+36)30 995 3443; rotor@rotor.hu

Fellépnek:

Koós Éva
Hajnal Nikolett
Kalina Enikő
Bokor János

Dr. Buta Árpád
Dócs Péter
Fejős Jenő

 Műsorvezető: 
Pölös János

Kísér: 

a Tanyacsárda cigányzenekara
Csóka Gyula prímás vezetésével

címmel
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A legifjabb  
kecskemétiek

Tóth Liliána (édesanyja neve: 
Kóczé Vivien Erzsébet) 
Nagykőrös, Szabó Károly (Gulyás 
Katalin) Kiskunfélegyháza, Hajdú 
Barnabás (Tóth Nikoletta) 
Lakitelek, Fortron Zénó 

(Badacsonyi Edina) Kunszállás, Csiki Martin 
(Kasztel Vivien) Kecskemét, Szőke Petra (Kővári 
Kata) Kecskemét, Szőke Tamás (Kővári Kata) 
Kecskemét, Fülöp Ábel (Taskó Lívia) Kerekegyháza, 
Varga Nándor (Simon Ildikó) Kecskemét, Szálas 
Norbert (Lados Virág) Lakitelek, Hetényi Beatrix 
(Rády Betty) Kecskemét, Vass Emília (dr. 
Steinmetz Klaudia) Kecskemét, Parmar Véda 
(Bakos Bettina) Budapest 12., Klingert Milán (Juris 
Viktória Györgyi) Kecskemét, Fábián Anna (Bakos 
Katalin) Kunszállás, Tóth Szilárd (Kis Renáta) 
Orgovány, Horváth Ármin (Horváth Dominika) Ózd, 
Varga Laura (Pataki Dóra) Nagykőrös, Provics Noel 
(Bakró Dzsenifer) Kecskemét, Kothencz Levente 
Pál (Izsold Vivien) Solt, Radics Melissza (Burka 
Fatima) Szelevény, Kara Liliána (Zsámboki 
Krisztina Mária) Kecskemét, Kara Viktória 
(Zsámboki Krisztina Mária) Kecskemét, Siklódi 
Benjamin (Benics Dorina) Szabadszállás, Szívós 
Ádám Ferenc (Szívós Katalin) Lajosmizse, Kotyán 
Kornél (Rigó Rebeka) Dunaújváros, Nagy Alexandra 
(Nédó Alexandra) Kecskemét, Boronkay Balázs 
(Ponicsán Katalin) Kecskemét, Fuvó Attila Zsolt 
(Andrási Kitti Renáta) Kecskemét, Kiss Lotti 
(Gyarmati Szilvia) Kocsér, Somodi Boróka Flóra 
(Tóth Tamara) Városföld, Hajnal Csillag Lilla 
(Ország Alma) Kecskemét, Pintér Bnece 
(Szekszárdi Laura) Kunszentmiklós, Székely 
Bianka (Szabó Anita) Kecskemét, Kovács Nándor 
(Barna Szilvia) Kunszállás, Krepsz Zoltán Bende 
(Balla Melinda) Szalkszentmárton, Grecs Milos 
(Szöllősi Ramóna) Kecskemét, Tánki Roland 
(Debreczeni Zsanett) Szabadszállás, Simonyi 
András (Szabó Hajnalka) Lakitelek, Nádaskai 
Ádám (Orosz Orsolya) Kecskemét, Szőnyi Adonisz 
Martin (Kurucz-Horváth Adrienn) Kecskemét, 
Nemes Szonja Zora (Lingurár Zsuzsanna) Tiszaug, 
Varga Péter (Berki Emese) Kecskemét, Halász 
Nóra (Szabó Brigitta) Nyárlőrinc, Józsa József 
Jonatán (Baksa Mónika) Jakabszállás, Kósa 
Nándor (Barta Zsófia) Kecskemét, Tamáskovics 
Flóra Johanna (Teszárs Xénia Angelika) Gyömrő, 
Marosi Zente (Péli Éva) Orgovány, Vasas Márton 
(dr. Bor Renáta) Szeged, Lengyel Marcell 
(Zakupszky Nóra Diána) Kecskemét, Demcsik 
Dominik (Anyalai Dzsenifer) Nagykőrös, Szabó 

Dénes (Kalmár Mária) Kecskemét, Ragályi Zselyke 
(Homoki Ivett) Kecskemét, Katona Alíz (Galambos 
Vivien) Nagykőrös, Krasznai Kamilla (Siklódi 
Melinda) Kecskemét, Kormány Mirabella (Szeidl 
Réka) Kecskemét, Turkevei-Nagy Letti (Kabók 
Edina) Lakitelek, Cseh Botond Márk (Radics 
Angéla Rita) Kecskemét, Dóczi Levente (Szűcs 
Tímea) Jakabszállás, Vörös Nolen Viktor (Tormási 
Noémi) Bugac, Veréb Elena Elizabet (Fülöp 
Nikoletta) Ballószög, Kutasi Kornél (Dora Katalin) 
Kiskunfélegyháza, Vatai Máté (Reszeli-Soós Anita) 
Kecskemét, Cári Hunor (Szőke Eszter) 
Kerekegyháza, Hári Hanna (Baranyi Vanessza) 
Nyárlőrinc, Czigány Abigél (Fodor Zsuzsanna) 
Kecskemét, Gál Kornél Imre (Horváth Vivien) 
Kecskemét, Blazsek Kristóf (Kislinder Hargita) 
Izsák, Nagy István (Babinszki Petra) Kunszállás, 
Bartha Roland (Vas Erika) Kerekegyháza, Faragó 
Gitta Emma (Bekő Brigitta) Kecskemét, Molnár 
Bella (Horvát Veronika Sarolta) Kecskemét, Csató 
Panna Kata (Kisgyörgy Lilla) Cegléd, Földi Iván 
(Horváth Éva) Kecskemét, Kostyán Medox 
(Kemény Mária) Soltszentimre, Althammer 
Dominik (Bukor Anikó) Nagykőrös, Biró Benedek 
(Dobos Gabriella) Helvécia, Módrai Zoé Zora 
(Szabó Marianna) Nagykőrös, Szél Vajk (Gonda 
Viktória Jolán) Kunadacs, Antal Lara (Szabó 
Viktória) Szabadszállás, Szórád Janka (Cári Kinga) 
Lajosmizse, Németh Hanna Lujza (Fejes Dóra) 
Kecskemét, Papp László (Godó Enikő) 
Ágasegyháza, Kiss Zalán (Tóth Vivien) Kecskemét, 
Urbán Zsombor Koppány (Szalma Evelin) 
Nagykőrös, Molnár Hella Helga (Csóka Tünde) 
Kiskunfélegyháza, Csőszi Kornél (Tamási Renáta) 
Kiskunfélegyháza, Hunyadi-Nemes Benett (Nemes 
Gabriella Lejla) Városföld, Szabó Zétény (Kalmár 
Anna) Solt, Segesvári Léna (Szél Piroska) 
Orgovány, Szabó Bendegúz (Tóth Katalin) 
Kerekegyháza, Sós Iván (Reszler Zsófia) Bugac, 
Elekes Benett (Marte Zsófi) Ballószög, Baksa 
Bertold (Szabó Rebeka) Kecskemét, Szabó Hunor 
(Karakas Kitti Rita) Kecskemét, Papp Máté 
(Gubányi Kata) Kecskemét, Kovács Lilien (Kovács 
Klaudia Katalin) Kiskunfélegyháza, Salánki Inez 
(Igyártó Ivett) Kecskemét, Bálint András (Nyilas 
Kitti) Gátér, Németh Mendel József (Lakos Bettina) 
Izsák, Surányi Hanna (Zsikla Nikoletta) Kunszállás.

Halottaink
Miklós Ilona (1954) Kecskemét, 
Szentpéteri Lászlóné Puskás 
Erzsébet (1942) Kecskemét, Benkő 
Péter Lászlóné Vida Ilona (1945) 
Kecskemét, Lajos József (1963) 
Kecskemét, Budai Péter Jenő (1954) 

Mágocs, Farkas Károly (1951) Budapest 07., Cseh 
Sándor (1938) Kecskemét, Hordós Károlyné 
Dankó Klára (1931) Ókécske, Király Imréné Dudás 
Irén (1939) Orgovány, Marosi Gyuláné Kádár 
Eszter (1938) Szabadszállás, Kovács Ildikó (1968) 
Kecskemét, Müller Györgyné Csenki Ilona (1943) 
Szabadszállás, Nosza Ilona (1946) Szabadszállás, 
Csikai Imréné Bíró Eszter (1926) Kecskemét, 
Dinók Anita (1979) Kecskemét, Bajzák Béla 
Imréné Krasznai Valéria (1932) Cegléd, Bognár 
Zoltán (1956) Kecskemét, Bácsi Gyula (1956) 
Helvécia, Szabó Pál (1927) Kecskemét, Nyiri 
Sándor (1948) Békéscsaba, Pájer József (1955) 
Helvécia, Gyurkovics László (1939) Kerekegyháza, 
Soltész Lászlóné Csehszakál Etelka (1939) 
Fülöpszállás, Csörgő József (1941) Kerekegyháza, 
Farkas Lászlóné Juhász Julianna (1935) Izsák, 
Tóth Árpád (1957) Mezőkövesd, Farkas Pálné 
Molnár Katalin (1941) Kecskemét, Kis Márton 
Gyula (1944) Eger, Vravuska Mihályné Magó Mária 
(1941) Kecskemét, Bán Attiláné Sárai-Szabó Judit 
(1955) Kecskemét, Gyuris Ferencné Vas Margit 
Terézia (1948) Lajosmizse, Patai Sándor Istvánné 
Kovács Sára (1947) Kecskemét, Kócsó Anna 
(1939) Kecskemét, Urbán Kálmánné Lubiczki 
Marika (1954) Budapest 10., Sebestyén Istvánné 
Dancsa Julianna (1938) Lajosmizse, Halasiné Tóth 
Mária (1941) Jakabszállás, Orlik László Péterné 
Kocsák Erzsébet Katalin (1950) Kecskemét, dr. 
Lakos Istvánné dr. Pápai Magdolna Erzsébet 
(1947) Kiskunfélegyháza, Herodek László (1946) 
Orgovány, Bársony Józsefné Bajtai Terézia Ibolya 
(1948) Kecskemét, Zips Györgyné Fürj Lídia 
Katalin (1931) Kecskemét, Farkas Imre (1970) 
Kecskemét, Békési Ferenc (1953) Gyula, Pető 
Jánosné Drabant Erzsébet Brigitta (1949) 
Lajosmizse, Buzás József Gergelyné Kulhanek 
Katalin Ilona (1929) Kecskemét.

Házasságot 
kötöttek
Nagy Gergő és Faragó Fanni, 
Honkó Miki és Csernák Szilvia, 
Papp Alex és Krencz Krisztina, 

Szalai Dorina és Hajnal Dániel, Koltay János és 
Sándor Anita, Kovács Ármin és Zadravecz Anett, 
Juhász Gábor és Bánóczki Vivien, Fazekas Dávid 
és Holló Ildikó, Bari Béla Mihály és Horváth Erika, 
Laczi Dávid Antal és Ungyi Rebeka Marietta, 
Nádasi Gábor és Dinnyés Regina, Jeon Sangha és 
Kövecses Alexa, Szalóki Róbert Ferenc és Gáspár 
Judit, Vén András és Póder Andrea, Piller Krisztián 
József és Elekes Noémi.

35–36. HETI ANYAKÖNYVI HÍREK
A korábbi anyakönyvi hírek a Hírös.hu hírportálon megtekinthetők

Helyi adók  
befizetése

KÖZLEMÉNY

Tájékoztatóban hívja fel az érintettek figyel-
mét a helyi adók befizetésének közelgő 
határidejére a polgármesteri hivatal. Mutatjuk 
a tudnivalókat:

KÖZELEG A MÁSODIK FÉLÉVES HELYI ADÓK 
BEFIZETÉSÉNEK HATÁRIDEJE

A második félévben esedékes helyi adók befizetési ha-
tárideje 2024. szeptember 16. (hétfő). Kérjük Tisztelt 
Adózóinkat, hogy a befizetések tekintetében különös 
körültekintéssel járjanak el. Javasoljuk, hogy közvet-
lenül a befizetést megelőzően ellenőrizzék aktuális 
adószámla-egyenlegüket az E-Önkormányzat Portálon 
(https://ohp-20.asp.lgov.hu/nyitolap), ahol akár azon-
nal teljesíthetik is a befizetést elektronikus úton, 
bankkártyával.

Felhívjuk Tisztelt Adózóink figyelmét, hogy az elő-
ző évekhez hasonlóan a pénzforgalmi számlanyitásra 
nem kötelezett adózók esetében az I. félévre postázott 
egyenlegértesítő küldemény a II. féléves építményadó-
fizetési kötelezettséget tartalmazó készpénz-átutalási 
megbízásokat („csekk”) is tartalmazta. Ennek alapján az 
adóhatóság a II. félévi kötelezettségekről újabb értesí-
tőt, készpénz-átutalási megbízást nem fog küldeni.

Amennyiben az egyenlegértesítő elkészítésétől eltelt 
időszakban adókötelezettséget érintő, fizetési kötele-
zettséggel járó változás történt, úgy ezen adózók ese-
tében az újabb határozatokhoz az adóhatóság mellékelt 
készpénz-átutalási megbízás(oka)t („csekk(ek)et”), ame-
lyeken fizetési kötelezettségeiknek eleget tudnak tenni.

További részletes tájékoztatót olvashatnak 
honlapunkon: https://kecskemet.hu/

varoshaza/kozlemenyek-hirdetmenyek/
varoshazi-hirdetmenyek-kozlemenyek/

tajekoztato-a-masodik-feleves-helyi-adok-befizeteserol
Köszönjük, hogy az adó befizetésével hozzájárulnak 

városunk fejlődéséhez. Dr. Temesvári Péter jegyző
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Kéziratokat nem őrzünk meg  
és nem küldünk vissza.

A július 11-i lapszámunkban  
megjelent rejtvény megfejtése:

Új társasjátékok mustrája – 
Veterán  

járművek kiállítása

A nyertesek,  

Feketéné Radler Anett  
és Illichné Kondacs Szilvia
kétszemélyes bérletet nyertek  

a JAZZFŐVÁROS fesztiválra.

A nyertesek a nyereményüket átvették.
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Keresztrejtvényünk megfejtői között kisorsolunk 
2 db kétszemélyes belépőjegyet a Hírös Agóra 
színháztermében október 12-én 15 órai kezdettel 
megrendezésre kerülő nótaestre.

A nyertesek nevét a következő lapszámban közöljük. 
A megfejtéseket szeptember 22-ig várjuk  
a jatek@hiros.hu e-mail-címre vagy postán  
a Kecskeméti Televízió címére:  
6000 Kecskemét, Szabadság tér 2.
A nyerteseket telefonon értesítjük, ezért kérjük,  
a telefonszámot adják meg!
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A KESI Röplabda Akadémia nyerte  
a Breszkó András Emléktornát
A Kecskeméti Sportiskola Röplabda Akadémia második alkalom-

mal rendezte meg szeptember 7-én és 8-án a Breszkó András Emléktornát, amelyen 
az U15-ös leány- és az U20-as fiúcsapatok vesznek részt. Szombaton az MTK Buda-

pest, a Szolnoki Sportcentrum, a Jászsági Röplabda Akadémia és a KESI Röplabda 
Akadémia leányai játszottak, vasárnap a Szolnoki Sportcentrum, a KESI Röplabda 
Akadémia, a DSE Röplabda Akadémia és a Dág KSE fiúcsapatai léptek pályára.

Kecskeméten, a Dunszt Ferenc Tornacsarnokban 
folyó verseny kiváló felkészülési lehetőséget biz-
tosított a részt vevő csapatoknak az országos 
bajnokságra.

Szappanos Tibor, a kecskeméti röplabda aka-
démia leány csapatának az edzője hangsúlyozta, 
hogy kettős célja volt a tornának, egyik az em-
lékezés a kiváló sportemberre, valamint a felké-
szülés a bajnokságra.

– Új a csapat, mert több korosztály jött össze, 
sok a fiatal, és most volt az első alkalom, hogy 
együtt tudtunk jó ellenfelek ellen játszani. A mai 
napon lejátszott három mérkőzés arra is nagyon 
jó volt, hogy megszokják és megismerjék egy-
mást a lányok, és össze tudjuk rakni a csapatot a 
bajnoki rajt előtt – mondta.

Értékelése szerint a délelőtt lejátszott mérkő-
zéseken még döcögött a csapat, de a délutáni 
döntőben már jó teljesítményeket lehetett látni, 
és jó játékkal sikerült a tornagyőzelmet megsze-
rezni az MTK Budapest csapata előtt.

– A csapatban sok, külön-
böző tudású játékos van, még 
sokat kell dolgozni velük, hogy 
jók legyenek – tette hozzá.

Eredmények: 1. KESI Röp-
labda Akadémia, 2. MTK Buda-
pest, 3. Szolnok SC, 4. Jászsági 
Röplabda Akadémia. A legér-
tékesebb játékos (MVP) Káko-
nyi Fruzsina – KESI Röplabda 
Akadémia. A csapatok legjobb-
jai – KESI Röplabda Akadémia: 
Bozsik Nóra, Szolnok SC: Szabó 
Regina, MTK Budapest: Mihály 
Zille, Jászsági Röplabda Akadé-
mia: Kocsi Janka.

Vasárnap a fiúk versenyével folytatódott az 
emléktorna. A Szolnoki Sportcentrum, a KESI 
Röplabda Akadémia, a DSE Röplabda Akadémia 
és a Dág KSE csapatai mérkőztek meg a helye-
zésekért. A körmérkőzéses tornát a Szolnoki 
Sportcentrum csapata nyerte, legjobb játéko-
sa Kovács Dominik lett. Második helyen a DSE 
Röplabda Akadémia végzett, legjobbja Kuti Márk 
lett. Bronzérmet szerzett a KESI Röplabda Aka-
démia, a legjobbjuk Lisku Illés lett. Negyedik 
helyen végzett a Dág KSE, legjobbja Berky Áron 
lett. A torna MVP-jének Reiner Márkot válasz-
tották. A díjátadáson megjelent Breszkó András 
özvegye és leánya is.

Az emléktorna megrendezésének az ötlete Ka-
ragics Mátyástól származik, és a KESI röplabda-
szakosztálya is mögé állt. Az egykori sportvezető, 
Breszkó András 2022-ben hunyt el, a kecskeméti 
röplabda kiemelkedő alakjaként tevékenykedett. 
Volt szakosztályvezető, szakmai igazgató, techni-
kai vezető, vagy éppen, amire szükség volt.

Harmadik alkalommal rendezték meg  
az Adamik Ferenc Emléktornát

Harmadik alkalommal rendezték 
meg az Adamik Ferenc Emléktornát 
a Mercedes-Benz Sport Akadémián 
szeptember 7-én. 

A Mercedes-Benz Gyár Nemzeti Kosárlabda 
Akadémia U11-es KKA Amazonok és Villámok 
és az U12-es KKA Csillagok és a KKA Vad-
macskák leánycsapatai mellett a két fővárosi 
vendég, a Csata Garfield és a Csata Csillagok, 
valamint a Török Sasfiókák és a Török Sasok 
jöttek el a hagyománnyá vált eseményre.

Adamik Csilla, a legendás kosárlabdaedző 
lánya, a kecskeméti akadémia lány szakágának 
a vezetője elmondta, hogy az elmúlt évhez ké-
pest változtattak az emléktorna időpontján, az 
augusztus helyett szeptemberre tették.

– Ez a torna egy nagyon fontos állomása 
a felkészülésünknek. Még van másfél hónap 
a bajnokságok indulásáig mind a két korosz-
tállyal. Ez a torna megmutatta az adott, pil-
lanatnyi helyzetünket, állapotunkat, és innen 
tudunk tovább építkezni. Külön örülök annak, 
hogy most nem tettük egy csapatba az U11-es 
és az U12-es korosztály legjobbjait, és így is 
érmes tudott lenni az egyik csapatunk, elége-
dett vagyok a helytállásukkal. 

Előremutatónak nevezte, hogy szoros kap-
csolatot sikerült kialakítani a Csatával és a Tö-
rök Flórissal is.

– Nekünk a fővárosi csapatokkal könnyebb 
összehozni ilyen tornákat, mérkőzéseket, mert 
nincs nagy távolság. Én, mint vezetőedző, fi-
gyeltem, hogy hol tartanak a csapatok. Nagyon 

nagyok a szórások még, de mindenhol komoly 
intenzitással elkezdődött a munka, és jó irány-
ba haladunk. Büszke vagyok rá, hogy édes-
apám emlékét így tudjuk ápolni – tette hozzá.

Ivkovicné Béres Tímea, a kosárlabda aka-
démia vezetője a torna zárásaként elmondott 
beszédében kiemelte: ahogy a fa csak akkor 
hozhat bőséges termést, ha erős gyökerei 
vannak, úgy mi is csak akkor érhetünk el 
tartós sikereket, ha tiszteljük és ápoljuk ha-
gyományainkat, értékeinket. A mérkőzéseken 
nem az eredmény, hanem a fejlődés volt a cél.

Az emléktornát nagyon sok szülő is megte-
kintette, akik figyelemmel kísérhették, hogy 
11–12 éves leányaik ügyes akciókkal, óriási 
igyekezettel, fáradhatatlanul és sportszerűen 
küzdöttek minden mérkőzésen. Mindkét kor-
osztályban a Csata leányai diadalmaskodtak.

Adamik Ferenc (1930–2021) sokoldalú 
sportolóként vált ismertté, majd a kecskeméti 
női kosárlabda edzőjeként ért el kimagasló si-
kereket. A Katona József Gimnázium tanulói-
ból alakított együttes bekerült az első osztály-
ba. Ez hatalmas és egyedülálló eredmény volt.

Több évtizeden át sikeres kosárlabdaedző-
ként volt tevékeny Kecskemét sportéletében. 
1965-től a Kecskeméti Egyetértés, 1967-től a 
Kecskeméti Dózsa, 1971-től 1981-ig a Kecske-
méti SC csapatait edzette, 1988 után a Kecske-
méti Sportiskola kosárlabda nevelőedzője volt.

A Mercedes-Benz Sport Akadémián az „A” 
pálya Adamik Ferenc nevét viseli, valamint az 
épület előtt megnyitott, Legendák Ligetében 
is megemlékeznek róla.

Szeptember 4-én reggel rajtolt 
el Ballószögről az Egy vérből va-

gyunk jótékonysági futás, mely-

nek ultrái négy nap alatt közel 
400 kilométert tettek meg a 
kárpátaljai Nagydobronyig, 
ahol az Irgalmas Samaritánus 
Református Gyermekotthon 
lakóinak adták át szeptember 
7-én a tanévkezdéshez szüksé-

ges alapfelszereléseket.

Tizedik alkalommal rendezték meg az 
Egy vérből vagyunk jótékonysági fu-
tást. Idén szeptember 4-én Ballószög-
ről indultak el az ultrák, akik négy nap 
alatt közel 400 kilométert tettek meg 
a kárpátaljai Nagydobronyig, az otta-
ni Irgalmas Samaritánus Református 
Gyermekotthonig.

– Nem kis vállalást tettünk, mert ez 
a gyermekotthon egy háborúban álló 
országban van. Ukrajnába készülünk 
befutni, a kárpátaljai Nagydobrony-
ban élő gyermekotthonosok várják, 
hogy velünk együtt célba érkezzenek. 
Ugyanúgy több százan lesznek velünk 
az utolsó pár száz méteren. Nemcsak 
adományokat viszünk tőletek, hanem 
mindannyian kapnak tőlünk egy sport-
cipőt — mondta Gui Angéla, az Egy 
Vérből Vagyunk Alapítvány alapítója.

Gui Angéla kiemelte, hisznek ab-
ban, hogy „ezek a sportcipők a lelki 
megküzdés útját is taposni fogják”, 
majd hozzátette: az emberi és a nem-
zeti anyanyelv a cselekvő szeretet.

Hankó Balázs kultúráért és innová-
cióért felelős miniszter arról beszélt, 
hogy magyar kultúránk összeköt 
bennünket.

– Amikor az Egy vérből valók va-
gyunk dallamát halljuk, és érezzük 
ennek a lényegét, akkor megértjük 
magyarságunk lényegét. Megértjük 
azt, hogy nekünk egy nemzetért van 
felelősségünk. Ugyanúgy felelőssé-
günk van értetek Ballószögön, éppen 
ugyanúgy felelősségünk van a fiatalo-
kért Nagydobronyban — hangsúlyoz-
ta a miniszter.

Ballószög polgármestere, Somogyi 
Lajos már évek óta részt vesz a futáson, 
a település lakói pedig hosszú ideje tá-
mogatják nemzettestvéreinket a határa-

inkon túl is. Idén különleges ajándékkal 
is készültek a helyi iskola tanulói.

– Már május óta készülünk, hiszen 
rajzversenyt hirdettünk, a legjobb 
rajzokat összegyűjtöttük, és a két-
két gyerekotthonba el fogjuk juttatni 
őket. A gyerekek 130-130 kis üzenetet 
is felrajzoltak, felfestettek szívecskék-
re, és ezeket is át fogjuk adni a tan-
szerekkel együtt, melyek közt számos 
ceruza, kifestő, filc található — rész-
letezte Somogyi Lajos polgármester.

A jótékonysági esemény felkért ult-
rafutói már az első napon befutottak 

egy gyermekotthonba. A fogyatékos-
sággal együtt élő gyermekeknek ott-
hont adó kecskeméti Cseresznyevirág 
Gyermekotthonba nemcsak adomá-
nyokat visznek, hanem Boronkay Pé-
ter paralimpikon rendhagyó tesiórát 
is tartott az ott élőknek.

– A Cseresznyevirág Gyermek-
otthonhoz annyi közöm van, hogy jó 
tizenkét évvel ezelőtt ott dolgoztam. 
Nagyon örültem, amikor Angéla felhí-
vott, hogy tudok-e egy gyerekotthont, 
amelyet lehetne most támogatni, 
mondtam, hogy éppen van egy a zse-

bemben. Úgyhogy több okból kifolyó-
lag is nagyon örülök, hogy újra futha-
tok, immár sokadik alkalommal, és 
képviselhetem a futást és a paraspor-
tot — mondta Boronkay Péter.

A rendezvény három fontos prog-
ramelemből állt: a jótékonysági fu-
tásból, egy véradásból, valamint egy 
jótékonysági tanszergyűjtésből. Az Ir-
galmas Samaritánus Református Gyer-
mekotthonba szombaton érkeztek 
meg az ultrafutók, akik 378 kilométer 
megtétele után átadták ajándékaikat a 
fiataloknak. Molnár H. Boglárka

Négy nap, közel 400 km: Ballószögről rajtolt 
az Egy vérből vagyunk jótékonysági futás 

TOVÁBBI KÉPEK

Fotó: Banczik Róbert
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A kétnapos szüreti mulatságra 
immáron harmincadik alka-

lommal gyűlt össze Helvécia 
apraja-nagyja, az onnan elszár-
mazottak, a hazalátogató csa-

ládtagok. Az idei eseményen 
közel 40 bogrács alá gyújtottak 
be, valamint a legnagyobb 
attrakcióra is sor került, a felvo-

nuláson 60-70 fogatos, hintós 
mutatta meg magát, a lova-

sokkal együtt több mint százan 
alkották a szüreti vonulást.

Három évtizede minden évben meg-
rendezik a Kecskemét-közeli telepü-
lés legsikeresebb és a helyiek által 
legvártabb eseményét, a Helvéciai 
Szüreti Mulatságot. Idén is elérkezett 
ez a pillanat, a kétnapos rendezvény 
ezúttal sem okozott csalódást. Bár el-
telt 30 év, töretlen a népszerűsége a 
mulatságnak. A lovas felvonuláson és 
a főzésen több százan vettek részt.

– Igyekszünk minden évben minél 
színesebb programot összeállíta-
ni, minden korosztályt megszólítva: 
gyermekműsor, országosan elismert 
előadó, motoros felvonulás, lovas-
kocsi-felvonulás – ahol a szebbnél 
szebb fogatok, hintók, lovaskocsik, 
hátaslovak jönnek – és egy szemet 
gyönyörködtető fogatsor a bírópár 

Immár harmincadszor volt hangos 
Helvécia a szüreti mulatságtól

Jó ütemben halad a Kecskeméti Pün-

kösdi Gyülekezet új imaházának építése 
a Bethlen körúton. A 2020-ban meg-

kezdett felújítás, átalakítás a végéhez 
közeledik, legalábbis ami a főépületet 
illeti: a gyülekezet hamarosan átköltöz-

het a jelenlegi, Klapka utcában bérelt 
otthonából az új imaházba. Az építkezés 
aktuális állásáról és a hátralévő felada-

tokról beszélt Szerdi Szilárd lelkipásztor 
a Kecskeméti Televízióban.

Szerdi Szilárd elmondta, az építkezés meg-
kezdését az motiválta, hogy azt elmúlt években 
folyamatosan növekedett a gyülekezet létszá-
ma, ezért gyakran újabb és újabb helyszínekre 
kellett költözniük. – Mindig is létezett a vágy a 
szívünkben egy saját imaház iránt, ahol meg tud-
juk élni hitéletünket. Emellett vállalt feladataink 
is indokolták, hogy legyen egy olyan helyünk, 
ahol raktárakkal rendelkezünk, adományokat fo-
gadhatunk, ahol a hitéleti tevékenységek mellett 
más jellegű eseményeket, például előadásokat is 
tarthatunk, közösségi életet élhetünk – fogalma-
zott a lelkipásztor.

A gyülekezet vezetője hangsúlyozta, kész cso-
da, amint az új imaház testet ölt, hisz az épületet 
Kecskemét városától kapták, és rengeteg ado-
mány is érkezett a felújításhoz, a fűtési és elekt-
ronikai rendszer, a burkolás stb. megvalósításá-
ban mintegy 80-100 nagyobb támogató és több 
száz mikroadomány segített nagyon sokat. 

A nagyja munka kész, s ha a hiányzó néhány 
millió forintnyi adomány is megérkezik, amire 
még szükség van – a hiányzó bútorokra, a bur-
kolás befejezésére, az udvarrendezésre –, ak-
kor a közösség reményei szerint karácsonyra 
be is költözhet új otthonába a városi pünkösdi 
gyülekezet.

Ütemesen halad 
a pünkösdi 
imaház építése

vezetésével, néptánccsoport, mazsorettek. Ez egy 
olyan szép esemény, ami évente csak egyszer van, 
de mindig nagyon várják az emberek — mondta 
el Turupuliné dr. Polyák Katalin, Helvécia jegyzője.

Idén a szüreti mulatsághoz csatlakozott a Svájci 
Napok esemény is. A településen több programmal 
is készültek, mivel már negyed évszázada ápol jó 
kapcsolatot Helvécia a svájci testvértelepülésével.

– A nyitó napon svájci sajtkülönlegességeket kí-
náltak, svájci borokat ízlelhettünk, illetve az alpesi 
kürtösök több esetben felléptek a svájci zászlófor-
gató kíséretében – ismertette a jegyző.

A svájci tanár, Weber Ede nevéhez kötődik Hel-
vécia alapítása, aki a Balaton-felvidéken elszegé-
nyedett szőlőtermelőket idehívta, és itt lerakták 
Helvécia alapjait. Ez az 1892-es elképzelés, ez a 
terv a mai napig is él, mivel több hektáron folyik 
a szőlőtermelés, a borkészítés, így az eseményen 
a borlovagrendek is felvonultak, szakmai előa-
dást tartottak, illetve borkóstolást is tartottak a 
vendégek számára.

A kétnapos szüreti mulatságon egyebek mel-
lett megáldották a terményt és kitüntető díjakat 
adtak át. Molnár H. Boglárka

TOVÁBBI KÉPEK


